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STR. 2.Potpisani ugovori o stipendiranju 40 studenata u novoj akademskoj godini 2018./2019.

ZA  dEfIcItARNA  ZANImANJA
studENtImA 800 KN stIpENdIJE
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u duHu BOŽIĆA Sjajne priredbe gradskih udruga, KUD-ova i mališana  DV Ivančice
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Gradi se 1,8 km 
sjevernog nogostupa

NA RAdOst dJEcE

Dječja igrališta u 
Prigorcu i I. Naselju

Božićni darovi 
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Mališani zapalili svjetlo 
Božića u - srcima
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U Gradskoj vijećnici Ivanec u 
subotu su, 22. prosinca, potpisa-
ni ugovori o dodjeli gradskih sti-
pendija u ak. godini 2018./2019. 
Dodijeljeno je 40 stipendija, od 
kojih 30 temeljem socijalnog 

statusa i uspjeha u školovanju, 
dok je 10 stipendija dodijeljeno 
studentima koji se školuju za de-
ficitarna zanimanja. Pošto je riječ 
o strukama kojih na tržištu nema 
dovoljno i za kojima postoji veli-

ka potražnja (strojarstvo, elek-
trotehnika, građevinarstvo, liječ-
nici, logopedi, farmaceuti itd.), 
Grad je za takve struke iznose 
stipendija s dosadašnjih 500 po-
većao na 800 kuna.

Gradonačelnik Ivanca Milo-
rad Batinić i direktor Ivkoma d.d. 
Mladen Stanko s direktorom su 
tvrtke BGW GROUP d.o.o. Admi-
rom Berbićem na sam Badnjak 
kod javnog bilježnika potpisali 
ugovore o kupoprodaji nekret-
nina u Industrijskoj zoni Ivanec. 
Potpisivanju ugovora nazočio 
je i suvlasnik BGW-a Kristijan 
Danjko, ujedno i direktor BGW 
Electronicsa, jedne od tvrtki koja 
posluje u sklopu BGW grupe te 
direktorica Poslovne zone Iva-
nec Lana Labaš.

Time je BGW u vlasništvo 
dobio ukupno 10.000 četvornih 
metara zemljišta na kome će 
u proljeće ove godine početi s 
gradnjom nove industrijske hale 
i pratećeg prostora, što je inve-
sticija vrijedna 1,5 milijuna eura. 
U drugoj fazi investitor na istoj 
parceli namjerava graditi još je-
dan objekt.

Pošto je riječ o razmjerno ve-
likom ulagaču koji može koristiti 
i beneficije s nacionalne razine, 
Grad i Poslovna zona Ivanec su 
još u listopadu u Gradskoj vijeć-
nici organizirali sastanak po-

slovodstva BGW-a s predstav-
nicima Agencije za investicije 
i konkurentnost, a na kome je 
upoznat s mogućnošću korište-
nja državnih olakšica. Također, 
BGW će koristiti i gradske be-
nefite predviđene Programom 
razvoja Industrijske zone Ivanec. 

Inače, BGW zapošljava stoti-
nu radnika, a u njegovu su sklo-
pu dvije tvrtke - BGW Montaža i 
BGW Electronics (koji sada po-
sluje u  unajmljenom objektu u 
Poslovnoj zoni Ivanec-istok).

-S obzirom na to da u Ivan-
cu želimo ostati jer nam on po 
mnogočemu odgovara, na ku-
pljenom zemljištu u Industrijskoj 
zoni gradit ćemo vlastiti poslov-
ni prostor. U travnju krećemo 
s gradnjom novog poslovnog 
objekta koji će se sastojati od 
1.000 m2 proizvodne hale i oko 
600 m2 prodajnog i uredskog 
prostora. U njemu će poslovati 
obje tvrtka, i Montaža i Electro-
nics. U hali će se odvijati stro-
jarski radovi te proizvodnja i 
sklapanje elektronskih ormara, 
raznih mašina i transportnih 
traka, a u početku će na elektro-
montažerskim i mehaničarskim 
radovima raditi 20-ak radnika. U 
dijelu objekta otvorit ćemo pro-
davaonicu s ponudom komplet-
nog elektromaterijala, električ-
nih instalacija, rasvjetnih tijela 
i sl. – izjavili su vlasnici BGW-a 
Admir Berbić i Kristijan Danjko te 
u drugoj fazi na istoj parceli na-
javili gradnju još jednog poslov-
nog objekta.(ljr)

Polovicom prošlog mjeseca 
počeli su radovi na izgradnji tzv. 
sjevernog nogostupa, točnije, no-
gostupa uz sjeverni rub državne 
ceste D35, na potezu od Ivan-
ca do Ivanečkog Naselja. Izradu 
projektne dokumentacije za ovu 
investiciju je s 50.000 kuna finan-
cirao Grad Ivanec. Investitor su 
Hrvatske ceste koje radove finan-
ciraju s 1,7 milijuna kuna, a predvi-
đa se da će, ovisno o vremenskim 
prilikama, trajati četiri mjeseca.

Sagradit će se 1,8 kilometara 
nogostupa sa stazom širine od 

1,20 do 1,50 metara, na dionici 
od završetka postojeće pješačke 
staze na obilaznici (kod benzin-
ske postaje Adriapetrol) do Iva-
nečkog Naselja, blizu željezničke 
pruge. Uz nogostup će se izgra-
diti i oborinska odvodnja.

   Time će se napokon realizi-
rati projekt za koji je Grad Ivanec 
tijekom proteklih godina kod Hr-
vatskih cesta urgirao više puta. 
Njegovu gradnju je Grad tražio 
još prilikom Bettermenta, me-
đutim, kako tim projektom nogo-
stup na relaciji Ivanec – I. Naselje 

tada nije bio predviđen, gradska 
uprava je prošlih godina i dalje 
inzistirala da se nogostup sa-
gradi u cilju povećanja sigurnosti 
svih sudionika u prometu na toj, 
vrlo frekventnoj, dionici.  

Kako bi taj projekt ubrzao, 
Grad Ivanec je o svom trošku dao 
izraditi projektnu dokumenta-
ciju za nogostup te je, kao svoj 
prilog, predao Hrvatskim cesta-
ma. Na provedenom natječaju 
najpovoljniji ponuđač bio je Co-
las Hrvatska d.d. Varaždin koji 
je potom poslove na realizaciji 

projekta povjerio svom podizvo-
đaču.

U sljedećoj fazi preostaje još 
uređenje pješačko-biciklističke 

staze od Ivanečkog Naselja do 
Stažnjevca, a za što će Grad Iva-
nec i dalje urgirati kod nadležnih 
institucija.

Na veliko veselje djece i mali-
šana, uređena su dječja igrališta 
u Ivanečkom Naselju i u Prigorcu. 
Na površine namijenjene dječ-
joj igri postavljene su sprave pa 
se odsad i djeca iz ovih naselja 
mogu poigrati na klackalicama, 
ljuljačkama i njihaljkama. 

U Ivanečkom Naselju igrali-
šte je uređeno u malom parku 
kod Poje koje su mještani samo-
inicijativno uredili sami uredili 
prije desetak godina te ga otad i 

sami održavaju, dok su u Prigorcu 
sprave montirane u krugu škole.

Troškovi opremanja igrališta 
pokriveni su iz gradskog Progra-
ma gradnje objekata i uređaja ko-
munalne infrastrukture za 2018., 
a temeljem narudžbe Grada Ivan-
ca sprave je postavila specijalizi-
rana tvrtka iz Čakovca. Vrijed-
nost sprava i radova na njihovu 
postavljanju je blizu 50.000 kn.

Ove godine Grad će izvršiti in-

ventarizaciju stanja svih dječjih 
igrališta na cijelom administra-
tivnom gradskom području. Do-
trajale sprave će se obnoviti i/ili 
zamijeniti novima, postavit će se 
i neke nove, a donijet će se i vi-
šegodišnji program njihove mo-
dernizacije i plan gradnje novih 
igrališta u naseljima u kojima ih 
još nema, kako bi se u dogledno 
vrijeme igrališta uredila u svim 
naseljima.(ljr)

INVEstIcIJE Grad Ivanec i Ivkom d.d. potpisali ugovor o 
kupoprodaji nekretnina s BGW GROUP d.o.o.

Novi investitor ulaže u 
Industrijsku zonu Ivanec
 ˝ Vlasnici BGW-a A. Berbić i K. Danjko gradnju nove hale te pratećeg maloprodajnog 

i uredskog prostora vrijednog 1,5 milijuna eura najavljuju u proljeće ove godine
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Na sastanku u Gradskoj vijećnici s predstavnicima AIK-a 
investitori su upoznati i s mogućnostima korištenja 
nacionalnih benefita

Potpisivanje ugovora o kupoprodaji 10.000 m2 nekretnina 
u Industrijskoj zoni Ivanec

pROmEt U cilju povećanja sigurnosti na dionici uz državnu cestu D35

Gradi se 1,8 km nogostupa od 
Ivanca do Ivanečkog Naselja

 ˝ Izradu projektne dokumentacije za nogostup je s 50.000 kuna financirao 
Grad Ivanec; gradnju 1,8 km nogostupa financiraju Hrvatske ceste s 1,7 mil. kuna

Zbog opsežnih radova na izgradnji nogostupa, promet na 
državnoj cesti regulira se svjetlosnom signalizacijom
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KdJEČJA IGRALIŠtA Na veselje mališana i roditelja

Opremljena dječja igrališta u 
Ivanečkom Naselju i prigorcu
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Majstori su sprave za dječju igru postavili u krugu škole u 
Prigorcu

Opremljeno je i igralište za djecu Ivanečkog Naselja i okolice 

 ˝ Ove godine Grad će 
utvrditi stanja svih igrališta; 
dotrajale sprave će se 
zamijeniti te nabaviti nove

   Okupljene studente uvodno 
je pozdravila Marina Držaić, pro-
čelnica za lokalnu samoupravu, 
imovinu i javnu nabavu, u čijem 
resoru su i gradski stipendisti, a 
potom im se obratio i gradona-
čelnik Milorad Batinić:

-Ove godine povećane su sti-
pendije za deficitarna zanima-
nja, a u idućoj ak. godini nastojat 
ćemo povećati i novčane iznose 
socijalnih stipendija, ali i ukupan 
broj stipendija koje dodjeljuje 
Grad. Nadam se da će se veći-
na vas nakon završenog studija 
vratiti i zaposliti se u Ivancu ili 
negdje u blizini jer vi ste naša 
budućnost i oni koji će ubuduće 
nositi razvoj našega grada – po-
ručio je gradonačelnik. 

Izražavajući zadovoljstvo 

što su se ivanečki studenti sami 
organizirali te u međuvremenu 
osnovali Klub mladih Ivanec, po-
zvao ih je na aktivnu suradnju s 
Gradom i Savjetom mladih te ih 
obavijestio da će Grad urediti 
prostore bivšeg Retra i dati ih na 
korištenje mladima. Budući da 
je gradska stipendistica Anto-
nia Peček ujedno i predsjednica 
Kluba mladih, na skupu se i ona 
sama kratko predstavila te po-
zvala studente da se pridruže 
aktivnostima koje Klub provodi, 
istaknuvši da je dobrodošla sva-
ka ideja koja obogaćuje društve-
ni život mladih.

 Nakon potpisivanja ugovora, 
kraće božićno druženje sa stu-
dentima nastavljeno je u holu 
Gradske vijećnice.(ljr)

Karla Kruhoberec, Jerovec
-Studentica sam prve 

godine studija matemati-
ke, nastavnički smjer, na 
PMF-u u Zagrebu. Studij je 
težak, zahtijeva puno rada, 
ali mislim da ću uspjeti. 
Moji planovi vezani su uz 
ostanak u Hrvatskoj, ino-
zemstvo mi uopće nije op-
cija. Stipendija mi je važna, 
omogućuje mi da pokrijem 
cjelokupni trošak smješta-
ja u studentskom domu 
(475 kuna).

Alen Kokotec - Lovrek, Ivanec
-Upisao sam 1. godinu 

informacijskog i program-
skog inženjerstva na Fa-
kultetu organizacije i infor-
matike u Varaždinu. Još se 
uhodavam, studij je zahtje-
van. Praznike ću provesti 
u učenju i izradi projekata, 
neću imati baš previše vre-
mena za odmor. Nadam se 
da će stipendija dogodine 
biti veća, ali i ovaj iznos do-
bro dođe za pokrivanje broj-
nih studentskih troškova. 

Tanja Težak, Bedenec
-Na 5. sam, zadnjoj go-

dini Građevinskog fakulteta 
u Zagrebu, studij građevi-
narstva – smjer hidroteh-
nika. To je posao kome se 
namjeravam posvetiti u 
profesionalnom životu, što 
znači da se vidim u područ-
ju koje se odnosi na regula-
ciju vodotoka, vodoopskr-
bu, kanalizaciju i sl. Voljela 
bih takav posao naći ovdje, 
odnosno negdje u blizini. 

Andreja Vusić, Jerovec
-O eventualnom odla-

sku iz Hrvatske uopće ne 
razmišljam, previše sam 
emotivno vezana uz svoj 
kraj. Studentica sam 2. godi-
ne Agronomskog fakultet u 
Zagrebu, smjer hortikultura 
– povrćarstvo. Kad završim 
studij, planiram otvoriti svoj 
vlastiti OPG i baviti se proi-
zvodnjom povrća. Slijedom 
obiteljske tradicije,  s radom 
OPG-a već imam praktično 
iskustvo.

Martina Vusić, Jerovec
-Andreja mi je sestra, 

tako da smo obje gradske 
stipendistice i pomoć u 
školovanju puno nam znači. 
Meni stipendija uglavnom 
pokrije troškove prijevoza. 
Studentica sam 3. godine 
menadžmenta sporta na 
Međimurskom veleučilištu 
u Čakovcu. Nakon zavr-
šetka studija voljela bih se 
baviti sportskom organiza-
cijom i na taj način povezati 
ekonomiju i sport.

Sara Biškup, Ivanec
-S obzirom na to da 

sam studentica 4. godine 
logopedije na Edukacijsko-
rehabilitacijskom fakultetu 
u Zagrebu što je deficitarno 
zanimanje, svi mi kažu da 
mi je posao siguran. Iako su 
mi, što su budućnosti tiče, 
otvorene sve opcije, osob-
na preferencija mi je rad 
u logopedskoj ambulanti. 
Stipendija od 800 kn je sjaj-
na, pokrit će mi troškove 
stanovanja i prehrane.

NAŠI stIpENdIstI

 ˝ S dosadašnjih 500, stipendije za deficitarna zanimanja povećane su na 800 kn

Ove godine povećane su stipendije za deficitarna 
zanimanja, a u idućoj ak. godini nastojat ćemo povećati 
i novčane iznose socijalnih stipendija, ali i ukupan broj 
stipendija koje dodjeljuje Grad – poručio je gradonačelnik
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U sklopu EU projekta o održi-
vom gospodarenju otpadom koji 
provodi Grad Ivanec s partneri-
ma, tijekom prosinca održano je 
više edukativnih predstava čiji 
je cilj da se njima na zabavan i 
poučan način o pravilnom odla-
ganju otpada i odgovornom od-
nosu prema okolišu pouče i naši 
najmlađi. Predstavu naslovljenu 
Neuredna Zlatokosa sjajno su  
izveli veliki i mali članovi Glu-
mačke družine Komedijaši.

Održane su dvije predstave 
za učenike nižih razreda osnov-
nih škola u Ivancu, Radovanu i 
Gačicama te za mališane Dječjeg 
vrtića Ivančice Ivanec i područ-
nog odjela u Radovanu. Klinci su 
uživali u izvedbi Zlatokose koju je, 
temeljem uputa Projektnog tima 
Grada Ivanca te konzultacija s pe-
dagozima i odgojiteljima, napisa-
la članica udruge Marina Đurasek.

Predstava je interaktivna, 
sa zabavnom pričom o neured-
noj Zlatokosoj te komunalnim 
radnicima Juri i Bruni. Oni cijelo 
vrijeme komuniciraju s djecom 
i pritom im na ležeran i duhovit 
način prenose ciljane poruke o 
odgovornom odlaganju otpada. 
U Ivancu su ih toliko osvojili da 
ih je njihova mala publika dvaput 
pozvala na „bis“. 

 Atmosfera je bila odlična i u 
ivanečkom vrtiću, koji i inače na-
glašeno njeguje ekološki odgoj. 
S obzirom na to da je u odgojni 

program od početka ove peda-
goške godine uvršteno i sorti-
ranje otpada, maleni su pokazali 
da im pravilno razvrstavanje ot-
pada i kompostiranje nisu nepo-
znanica. Stoga su se živo uključili 
u predstavu, za tren oka pravilno 
razvrstali otpad što ga je kroz 
prozor svoga dvorca razbacala 
Zlatokosa, a na kraju su svojim 
gostima otpjevali svoju eko hi-
mnu. Jer konačno, ivanečki vrtić 
uživa status eko vrtića!

 Slično je bilo i u Radovanu, 
gdje su se učenici i mališani sa 
zanimanjem uključili u predsta-
vu. Nakon povratka sa zimskih 
praznika, predstave će biti izve-
dene i za učenike svih ostalih 
škola. Svi troškovi pokriveni su 
iz projekta koji je Gradu Ivancu 
odobrilo Ministarstvo zašti-
te okoliša. Projekt je vrijedan 
335.500 kuna, a 85% sredstava 
osigurano je iz Europskog kohe-
zijskog fonda.(ljr) 
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Braniteljskim udrugama koje 
djeluju na području našega gra-
da u petak je, 21. prosinca, na 
korištenje predan novouređen 
prostor u tzv. braniteljskoj zgradi 
u ivanečkoj Gajevoj ulici. Prosto-
ri koje će četiri udruge ubuduće 
koristiti za sastanke, okupljanja 
i društvene aktivnosti prostiru 
se na 70 m2 u prizemlju, dostu-
pnom i za osobe s invaliditetom, 
u čije je uređenje Grad Ivanec 
uložio oko 200.000 kuna. 

Prostori, prethodno u gruboj 
rohbau fazi, sada su potpuno 
uređeni: uz sve instalacije i pri-
ključke, uključujući i priključak 

za Internet, uređeni su novi po-
dovi, zidovi i stropovi. Uz veću 
dvoranu za sastanke, uređena 
su i dva sanitarna čvora, a jedna 
prostorija predviđena je za čaj-
nu kuhinju. Po riječima resorne 
pročelnice Marine Držaić, na 

udrugama je da prostore namje-
ste i opreme, da se međusobno 
dogovore o načinu i rasporedu 
korištenja (o čemu će obavijestiti 
Grad) te da ih počnu koristiti za 
svoje programe i projekte.

U nastavku je gradonačelnik 
Milorad Batinić s predstavnici-
ma udruga potpisao ugovore o 
zakupu poslovnog prostora na 
5 godina. Svaka udruga ove će 
godine zakupninu plaćati u sim-
boličnom iznosu od jedne kune, 
što znači da će stvarne troškove 
njegova korištenja (režije, priču-
va) podmiriti Grad iz proračun-
skih sredstava.

-Svjesni činjenice da branitelj-
ske udruge nemaju novca, Grad 
Ivanec ih ni ubuduće neće staviti 
u položaj da same moraju pod-
mirivati troškove režija, pričuve 
i dr. Programom javnih potreba 
za 2019. nastojat ćemo osigurati 
dodatna sredstva za oprema-
nje prostora – izjavio je Batinić.

Ugovore o zakupu potom 
su potpisali Miljenko Grudiček, 
predsjednik Udruge 104. brigade 
ZNG-a – Ogranka Ivanec, Ljud-
vek Cikač,predsjednik UDVDR-a 
- Ogranka Ivanec, Miljenko Bre-
gović, predsjednik Hrvatskog 
časničkog zbora Ivanec i Vjeko-

slav Špac, predsjednik HVIDRA-e 
Ivanec. Primopredaji je nazočio i 
gradski vijećnik Vladimir Debeljak, 
umirovljeni pukovnik Hrvatske 
vojske, te predstavnici Udruge 
Branitelji Hrvatske iz Lepoglave.

-Zahvaljujem Gradu na ovom 
lijepom božićnom daru upuće-
nom svim braniteljima. Volio bih 
vidjeti da svi naši branitelji, bez 
obzira na to iz koje su udruge, 
sjednu zajedno i zaigraju šah te 
da počnu surađivati i na drugim 
programima i projektima – ka-
zao je na kraju M. Grudiček te sve 
braniteljske udruge pozvao na 
suradnju.(ljr) 

Potpredsjednik Vlade RH i 
ministar graditeljstva i prostor-
nog uređenja Predrag Štromar 
na svečanosti održanoj u uto-
rak, 4. prosinca, u Gradskoj vi-
jećnici Ivanec predstavnicima je 
ustanova i institucija s područja 
Varaždinske županije uručio od-
luke i ugovore o sufinanciranju 
energetske obnove zgrada u 
javnom sektoru i izrade prostor-
nih planova s bespovratnih 33 
milijuna kuna. Ukupna vrijednost 
projekata je oko 66 milijuna kuna 
što znači da ih je resorno mini-
starstvo kroz europska sredstva 
sufinanciralo s 50%.

Među njima je i projekt ener-
getske obnove društvenog 
doma u Lančić – Knapiću koji će 
resorno ministarstvo financirati 
s bespovratnih 526.500 kuna, a 
odluku o dodjeli sredstava mini-
star Štromar uručio je gradona-
čelniku Miloradu Batiniću. Rav-
natelju OŠ Ivanec Damiru Jagiću 
uručena je odluka o financiranju 
obnove PŠ u Prigorcu s  536.500 
kuna, dok je ravnateljica OŠ Ra-
dovan Ankica Košćak primila 

odluku o 435.750 kuna potpore 
za energetsku obnovu škole u 
Gačicama.

Osiguran i novac za 
klizišta
 -U proteklih godinu i pol 

dana koliko obnašam dužnost 
ministra, za Varaždinsku župa-
niju potpisao sam ugovore vri-
jedne ukupno 370 milijuna kuna, 
koje je ministarstvo sufinancira-
lo u prosjeku sa 60% sredstava. 
Pozivam sve korisnike da  do-

bro pripreme tendere i krenu u 
realizaciju projekata, pri čemu 
imaju jamstvo da će svi radovi 
biti plaćeni. S obzirom na situa-
ciju na tržištu, možda će i izlici-
tirane cijene biti nešto više, ali 
samim time više će na plaćama 
zaraditi i radnici. U 2018. godini 
je Ministarstvo graditeljstva prvi 
put osiguralo početnih 10 mili-
juna kuna za sanaciju klizišta, a 
ta su sredstva, kroz uključivanje 
gradova i općina, iznjedrila uku-
pno 25 milijuna kuna investicija 

u sanacijske radove. Ove godine 
za te ćemo namjene osigurati 50 
milijuna – naglasio je ministar. 

Izdašno financiranje 
projekata na sjeveru 
Hrvatske
Gradonačelnik Batinić izrazio 

je zadovoljstvo što je, nakon niza 
godina i niza prijašnjih vlada koje 
u dodjeli sredstava nisu pokazi-
vale pretjeranu darežljivost pre-
ma Varaždinskoj županiji i sjeve-
ru Hrvatske, upravo Štromarovo 

ministarstvo otvorilo put iz-
dašnom financiranju projekata i 
time omogućilo dotok sredstava 
i val investicija.

 -Niz projekata koje je, na 
poziciji varaždinskog župana, 
pripremao i kreirao sa svojim 
timom, Štromar sada na mini-
starskoj poziciji realizira i donosi 
nam ugovore o financiranju – 
naglasio je Batinić.

-Usto, ovo je ministarstvo 
prvo koje je prepoznalo klizišta 
kao bolan problem sjevera Hr-
vatske te za sanaciju osiguralo  
novčana sredstva koja će lokal-
nim samoupravama pomoći u 
rješavanju ove rak rane – dodao 
je gradonačelnik.

U tom kontekstu je posebnu 
zahvalu uputio ministru na do-
djeli sredstava za dva ivanečka 
projekta koja su već realizirana, 
a to je 430.000 kuna za sanaciju 
klizišta u Gačicama te 136.000 
kuna za sufinanciranje gradnje 
nadstrešnice na gradskom gro-
blju Ivanec.

 Svečanosti u Ivancu nazočili 
su i saborski zastupnici Boži-
ca Makar i Mario Habek i drugi 
uglednici iz javnog života.(ljr)           

Vojni izaslanik Republike Polj-
ske u Hrvatskoj brigadir Tomasz 
Jaroslaw Gora u petak je, 7. pro-
sinca, boravio u radnom posjetu 
Itasu Prvomajskoj d.d., gdje je bio 
gost poslovodstva tvrtke na čelu 
s generalnim izvršnim direkto-
rom Krešimirom Trstenjakom. 
Visoki gost tom je prilikom sa 
svojim domaćinima razgovarao o 
ključnoj temi – o mogućnostima 
uključivanja Itasa u proizvodnju 
vojnog programa. 

U prvom dijelu sastanka, koji 
je bio otvoren za javnost, Gora 
se u vrlo pozitivnom kontek-
stu osvrnuo na vojnu suradnju 
Hrvatske i Poljske, osobito na 
sudjelovanje hrvatskih vojnih 
snaga u sklopu američkog kon-
tingenta u Poljskoj. Budući da je 
i osobno sudjelovao u dogovo-
rima oko razmještaja tih snaga, 
što ujedno smatra vrhuncem 

svoje karijere, uputio je zahvale 
svim strukturama u Hrvatskoj 
koje su donijele odluku oko upu-
ćivanja vojnika u njegovu zemlju. 

U svjetlu dobre suradnje 
dviju država na vojnom planu, 
vođeni su i razgovori o tome da 
se ivanečki Itas također uključi u 
proizvodnju vojne opreme.

- U skoro vrijeme očekuje se 
dolazak najviših vojnih pred-

stavnika Poljske u našu zemlju 
te razgovori o bilateralnoj vojno-
tehničkoj suradnji po pitanju pro-
izvodnje vojno-civilne opreme u 
većem opsegu. U tom kontekstu 
su i planovi da se velikim tvrt-
kama koje će biti uključene u taj 
posao pridruži i Itas Prvomajska 
te da proizvodnju dijela vojnog 
programa afirmira kao izvozni 
posao – izjavio je K. Trstenjak.(ljr)

BOŽIĆNI pOKLON Braniteljskim udrugama na korištenje predani novi prostori za rad

prostor za 
četiri udruge 
uz simboličnu 
zakupninu od 
- 1 kune

 ˝ Batinić: Stvarne 
troškove korištenja 
prostora (režije, pričuva) 
podmirit će Grad Ivanec, 
a u Programu javnih 
potreba za 2019. nastojat 
će se osigurati sredstva 
i za njihovo opremanje
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Primopredaja 
novouređenih prostora 

braniteljskim udrugama

IVANEc Pergole ograđene žičanom ogra-
dom, stižu lokoti i ključevi

preduvjeti za rješenje 
„pergole pod ključ“

 ˝ Kontejneri 
pod pergolama 
nisu „zeleni otoci“ 
otvoreni za sve, 
u njih otpad 
mogu odlagati 
samo stanari 

Nakon što su sve pergo-
le pokraj stambenih zgrada u 
Ivancu (nadstrešnice pod koji-
ma su smješteni kontejneri za 
otpad) ograđene žičanom panel 
ogradom, prošlog su mjeseca 
postavljena i vrata, a u trenutku 
zaključivanja ovog teksta oče-
kivala se isporuka lokota, kako 
bi se pergole mogle staviti pod 
ključ. 

Takvom rješenju prišlo se 
kako bi se kontejnerima spriječio 
pristup građanima s raznih stra-
na, koji u automobilima dovoze 
svoje smeće i odlažu ga u mije-
šani komunalni otpad. 

Budući da je to otpad čiji od-
voz podliježe plaćanju, ispada 
da bi stanari trebali plaćati od-
voz tuđeg otpada, pa stoga i ne 

čudi da su rješenje „pergole pod 
ključ“ stanari dočekali s odobra-
vanjem.

-Kontejneri pokraj zgrada 
nisu „zeleni otoci“ u koje svat-
ko sa strane može slobodno 
odložiti otpad. Svaka pergola 
predstavlja obračunsko mjesto 
isključivo za stanare te zgrade 
i jedino oni tamo mogu odlagati 
otpad. Nakon što dobiju ključeve, 
nitko osim njih tamo neće imati 
pristup – poručio je gradonačel-
nik M. Batinić.

Troškove ograđivanja u cije-
losti financira Grad Ivanec, a u 
pripremi je gradnja još nekoliko 
novih pergola (u Gajevoj ulici, iza 
zgrade FINA-e i u dvorištu stam-
beno-poslovne zgrade na grad-
skoj špici).(ljr)

Na ogradu 
oko pergola 

postavljena su 
ulazna vrata
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Eu pROJEKt Komedijaši izveli poučne predstave za mališane i učenike na temu odlaganja otpada

„Neuredna Zlatokosa“ dvaput izlazila na „bis“

 ˝ Svi troškovi pokriveni su iz EU projekta koji je Gradu Ivancu odobrilo Ministarstvo zaštite okoliša, a koji je vrijedan 335.500 kuna

Ivanečki učenici svoje su goste nagradili dvostrukim 
pozivom na „bis“

Dječji vrtić Ivančice: Mali su, ali ni razvrstavanje, 
a ni kompostiranje otpada nije im nepoznanica

Kulise, kante za 
otpad, komunalne odore…

A koliko su se Komedijaši potrudili za ovu predstavu, pokazuje 
i podatak da su izradili kulise dvorca duge 7 i visoke gotovo 3 me-
tra, nabavili su nove kante za otpad, odjeću za komunalne radnike, 
osmislili su i tiskali 15-ak različitih plakata itd. U glavnim ulogama 
su Miro Rohtek, Roman Sakalj, Karla Bahun, Stjepan Hruškar, Vero-
nika Đurasek, Helena Hruškar, Anamarija Komes i Emanuel Rohtek.

pOtRudILI su sE
Predstava za mališane i učenike radovanskog kraja

mINIstAR ŠtROmAR u IVANcu Potpisani ugovori o 33 milijuna kuna bespovratnih 
potpora za energetsku obnovu objekata na području Varaždinske županije

1,5 milijuna kn za društveni 
dom Lančić – Knapić i škole 
u prigorcu i Gačicama Ove godine  energetska 

obnova društvenog doma 
u Knapiću

 ˝ Za energetsku obnovu društvenog doma Lančić – Knapić stiže 526.500 kuna, za PŠ 
u Prigorcu 536.500 kuna, a 435.750 kuna namijenjeno je obnovi PŠ u Gačicama

U proteklih 1,5 godinu resorni ministar je potpisom ugovora vrijednih 370   mil. kn 
omogućio val građevinskih investicija na području naše županije 
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VOJNA suRAdNJA Vojni izaslanik Poljske u Hrvatskoj T. 
Jaroslaw Gora u posjetu Itasu Prvomajskoj d.d.

uključivanje Itasa prvomajske 
u proizvodnju vojnog programa

 ˝ U sklopu predstojećih razgovora o bilateralno vojnoj-tehničkoj suradnji Hrvatske 
i Poljske po pitanju proizvodnje vojno-civilnog programa, svoje mjesto traži i Itas

Vojni izaslani Poljske T. J. Gora na sastanku s 
poslovodstvom Itasa Prvomajske d.d.
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U petak, 30. studenog, 
Gradsko vijeće Ivanca ve-
ćinom je glasova vijećnika 
HNS-a, HSU-a i HDZ-a te 
uz suzdržane glasove vi-
jećnika SDP-a i jednog ne-
zavisnog vijećnika donijelo 
proračun za 2019. vrijedan 
46,58 milijuna kuna. Done-
seni su i svi programi koji 
su sastavni dio proračuna. 

Najviše sredstava, 11,72 
milijuna kuna, uložit će se u 
Program gradnje objekata 
i uređaja komunalne infra-
strukture, dakle, u gradnju i 
rekonstrukciju prometnica, 
prometnih površina i no-
gostupa, dječjih igrališta, 
trgova, parkova i groblja, u 
asfaltiranje nerazvrstanih 
cesta, gradnju javne ra-
svjete i objekata za gospo-
darenje otpadom itd.

Za Program održavanja 
komunalne infrastrukture 
planirano je 3,74 miliju-
na kuna (zimska služba, 
održavanje nerazvrstanih 
cesta i odvodnje, čišćenje 
javnih zelenih i prometnih 
površina). Programu javnih 
potreba u kulturi namije-
njeno je 4,59 milijuna, za 
Program javnih potreba u 
sportu 1,4, a za Program so-
cijalne skrbi 705.500 kuna.

Obrazlažući pro  račun, 
gradonačelnik Milorad Ba-
tinić naglasio je da je rađen 
na temelju Strategije razvoja 
grada Ivanca 2014. – 2020., 
da su njime obuhvaćeni 
svi segmenti u nadležnosti 
lokalne samouprave te da 
je strukturiran na način da 

omogućuje ravnomjerni ra-
zvitak gradskog područja. 

Donošenju proraču-
na prethodilo je iznoše-
nje amandmana koje je u 
ime Kluba vijećnika SDP-a 
obrazložio Čedomir Brač-
ko, a u ime Kluba vijećnika 
HDZ-a Zdenko Đula. S ob-
zirom na širinu tematike, iz 
rasprave o toj temi izdva-
jamo najvažnije naglaske.

Komu uzeti? 
Bračko je iznio 10 

amandmana te predložio 
smanjenje sredstava na-
mijenjenih izradi glavnog 
projekta gradskog trga Iva-
nec i sredstava planiranih 
za recertifikaciju gradova s 
povoljnim poslovnim okru-
ženjem, u ukupnom iznosu 
od 465.600 kuna. 

- Budući da oko trga 
još nisu raščišćeni svi 
imovinsko-pravni odnosi, 
vjerujemo da bi i sam pro-
jekt njegova uređenja još 
neko vrijeme stajao u la-

dici. Također, treba riješiti 
i povezivanje Nazorove s 
parkiralištem u Arnoldo-
voj ulici, prometnicom iza 
robne kuće. Kad se steknu 
uvjeti za zatvaranje pro-
meta u centru grada, treba 
ocijeniti je li  to dobar način 
uređenja trga, odnosno ne 
bi li se zatvaranjem grad-
ske špice za promet ona 
pretvorila u praznu površi-
nu. Kako je riječ o investiciji 
od oko 4,5 mil. kn pa i više, 
procjenjujemo da sada u 
nju ne treba ići i zato kako 
si ne bismo smanjili fi-
skalni kapacitet potreban 
za projekt Aglomeracije i 
dovršetak Muzeja plani-
narstva. Što se tiče BFC-
a, smatramo da je riječ o 
procesu koji od zaposlenih 
iziskuje izniman dodatan 
angažman te da bi grad-
ska uprava i bez njega bila 
uspješna, a da bi vrijeme 
utrošeno u certifikaciju bilo 
bolje uložiti u rad s građa-
nima – izjavio je Bračko. 

Na konto navedenog 
smanjenja predložio je po-
većanje sredstava za DVD 
Salinovec (50.000), za rad 
kulturnih udruga (40.000), 
za ZSU (130.000), za no-
vorođenu djecu (62.500), 
đačke stipendije (70.000), 
socijalno-humanitarne 
udruge (17.500), za sufi-
nanciranje odvoza i zbri-
njavanje otpada za mje-
štane Jerovca i samačka 
domaćinstva (35.000) te 
za TZ, radi organizacije 
adventa (30.600 kn).

Batinić: Usvojeno 
75% SDP-ovih 
prijedloga
Očitujući se o svih 

SDP-ovih 10 amandmana, 
gradonačelnik, kao zakon-
ski predlagač proračuna, 
kazao je da ih mora odbiti 
zbog formalnih razloga, jer 
nisu podneseni u skladu 
sa Zakonom o proračunu. 

-Međutim, vidljivo je da 
su nam razmišljanja na za-

jedničkom tragu kod većine 
amandmana koje ste pred-
ložili. Praktički 75% vaših 
prijedloga već je prihvaće-
no jer su sredstva za traže-
ne namjene već djelomično 
povećana ili će se ona osi-
gurati rebalansom u 2019. 
godini. Takav je slučaj kod 
đačkih stipendija za koje 
je planirano samo 20.000 
kuna i to zato jer još uvijek 
nemamo iskazan interes 
poduzetnika i ne znamo ko-
liko im je sredstava potreb-
no. Kao što sam rekao i na 
sastanku s poduzetnicima, 
rebalansom u 2019. ćemo 
osigurati koliko god bude 
potrebno novca za stipen-
dije – istaknuo je Batinić.

„Ne“ odustajanju 
od uređenja 
gradske špice 
-Uređenje glavnog 

gradskog trga pitanje je 
prioriteta aktualne grad-
ske politike koja se odre-
dila da ide u taj projekt. Za 

trg je izrađeno idejno rje-
šenje i sada smo u fazi is-
hođenja lokacijske dozvo-
le kao podloge za izradu 
glavnog projekta. Radovi 
na trgu bi trebali krenuti 
od 2020. na 2021., a reali-
zirali bi se kroz dvije godi-
ne, s time da je riječ samo 
o uređenju površine trga, 
bez parka. Što se tiče pri-
jedloga za povećanje izno-
sa za sport, vidljivo je da 
je Grad za 2019. sredstva 
sportu s dosadašnjih 1,12 
povećao na 1,4 milijuna 
kuna i to je značajno po-
većanje. Na nedavnom sa-
stanku sa ZSU otvorio sam 
temu dovršetka Strategije 
razvoja sporta, pri čemu je 
s obje strane konstatirano 
da će ovaj dokument dati 
smjernice ZSU-u da rede-
finira svoje kriterije i vjeru-
jem da će se samim time 
unutar ZSU naći dovoljno 
novca za rad sportskih 
udruga – izjavio je Batinić. 

Problem – nedo-
statak kvalitet-
nih kulturnih 
programa
-Kad je riječ o poveća-

nju sredstava za kulturne 
udruge, poznato je da Grad 
već godinama primjenjuje 
načelo programskog pri-
stupa u raspodjeli sred-
stava putem valorizacije 
njihovih programa. Nikad 
se nije dogodilo da kvalitet-
ni i hvale vrijedni programi 
udruga ne bi bili podržani i 
mimo sredstava osigura-

pRORAČuN Na 18. sjednici Gradskog vijeća Ivanca vijećnici donijeli ključan gradski dokument

proračun Grada Ivanca za 2019. - 
46,58 milijuna kuna

no, gradski tim i dalje tre-
ba ostati u 1. ligi i zato ne 
smije propustiti takav tre-
ning. To je projekt edukaci-
je, usavršavanja, treninga 
svih zaposlenika, vidljivo-
sti i veće transparentnosti 
od one koja je propisana 
zakonom. Ono što je ISSO 
standard za tvrtke, to je 
BFC za javnu upravu. O 
ovom ćemo projektu na 
jednoj od idućih sjednica 
za vijećnike pripremiti de-
taljniju prezentaciju – na-
glasio je gradonačelnik.

Besplatan odvoz 
Jerovcu samo ako 
to dopusti zakon
Iznoseći amandmane 

HDZ-a, Z. Đula tražio je 
da se korekcijom odre-
đenih stavki u proračunu 
osiguraju sredstva kako 
bi se stanovnici Jerovca 
u 100-postotnom iznosu 
mogli osloboditi plaćanja 
usluge odvoza otpada. 

-Nadalje, za realiza-
ciju Rekreacijskog centra 
Lančić-Knapić predviđena 
su sredstva od 2 mil. kn. 
Zanima me zašto se prije 
ovoga projekta nije pri-
stupilo realizaciji projek-
ta sportsko-rekreacijske 
zone Jezera, pa da se tamo 
pokuša izmjestiti nogo-
metno igralište? Sredstva 
bi se mogla namaknuti 
prodajom sadašnjeg. Ta-
kođer, smatram da je po-
stavljena dinamika Plana 
sanacije nerazvrstanih ce-
sta u 2019. neizvediva jer 
nije usklađena s Aglome-
racijom – istaknuo je Đula.

Očitujući se o HDZ-
ovim amandmanima, Bati-
nić je u izmijenjenom obli-
ku prihvatio amandman 
vezan uz tematiku odvoza 
čime je otvorena moguć-
nost da mještani Jerovca, 
zbog specifičnosti života 
pokraj odlagališta komu-
nalnog otpada, budu oslo-
bođeni troškova odvoza 
otpada, ali samo u slučaju 

ako to bude dopušteno 
novim zakonom.  

Što se tiče radova na 
cestama u 2019., Batinić je 
izjavio da je Ivkom pozvan 
da aplicira projekt Aglome-
racije na natječaj EU fonda, 
što znači da bi krajem 2019. 
radovi na gradnji sustava 
odvodnje mogli početi. 

-Prilikom predstav-
ljanja dinamike izvođenja 
projekta Aglomeracije u 
Ivancu i okolnim naselji-
ma jasno je rečeno da će 
se, ukoliko taj projekt zbog 
nekih razloga bude kasnio, 
raditi supstitucija. Ako 
dođe do toga, obavijestit 
ćemo građane u mjesnim 
odborima i jasno im reći 
što će se, gdje i kada raditi 
– poručio je Batinić.

Grad je već 
povećao stipen-
dije za deficitar-
na zanimanja
-SRC Lančić-Knapić 

hvale je vrijedan projekt ne 
samo za zapadni dio grad-
skog područja, već i za ci-
jeli grad i njegova realiza-
cija je pitanje opredjeljenja 
gradske politike. Izmješta-
nje nogometnog stadiona 
na Jezera bilo bi poželjno 
u svjetlu činjenice da je 
ivanečki nogomet u izu-
zetnom uzletu. No, zasad 
nema nijedne mjere te-
meljem koje bismo mogli 

sredstva za financiranje 
takvog projekta povući iz 
EU fondova, dok je za sam 
Grad to investicija koja 
daleko premašuje realne 
mogućnosti proračuna – 
izjavio je gradonačelnik.

 M. Batinić odbio je dva 
amandmana nezavisnog 
vijećnika Nikole Vidonija 

koji je tražio smanjenje 
kapitalnih pomoći na pro-
gramima potpora podu-
zetništvu i preusmjera-
vanje sredstava u fond za 
pomoć mladim obiteljima 
u rješavanju stambenog 
pitanja. Naime, ta se stav-
ka ne može smanjiti jer je 
riječ o namjenskim sred-
stvima za otplatu kredita. 

Odbio je i amandman 
kojim je vijećnik predlagao 
da se sredstva na stavci 
informiranja smanje za 
260.000 kuna i usmjere 
u povećanje studentskih 
stipendija za deficitarna 
zanimanja te za potpore 
učenicima od 2. do 8. raz.

Naime, Grad je stipen-
dije za deficitarna zani-
manja već povećao i to s 
dosadašnjih 500 na 800 
kuna. Što se tiče potpora 
za opremanje učenika od 2. 
do 8. razreda, iz Vidonijeva 
prijedloga proizlazi da bi ih 
Grad financirao svotom od 
oko 170 kn. A to je nepri-
hvatljivo u kontekstu činje-
nice da Grad prvašiće već 

potpomaže sa 700 kuna. 
-Bilo bi zgodno kad 

bismo mogli svim đaci-
ma osigurati sredstva za 
opremanje i udžbenike. 
Međutim, svjedoci smo 
da u ovom trenutku čak i 
država, a kamoli ne Grad, 
ima dilemu oko financi-
ranja đaka jer je pitanje 

može li proračun izdržati 
tolik teret troškova. Sma-
tram da gradski proračun 
u ovom trenutku ne može 
izdržati takvu presiju – ka-
zao je Batinić. 

-Također, ukidanje ove 
stavke rezultiralo bi ili ga-
šenjem Ivanečkih novina 
kao gradskog glasila putem 
kojeg svi građani dobivaju 
relevantnu informaciju o 
tome kako Grad gospodari 
novcem poreznih obvezni-
ka ili pak raskidom poslov-
ne suradnje sa svim lokal-
nim i regionalnim medijima 
putem kojih se ostvaruje 
informiranje o aktivnosti-
ma Grada na široj razini. 
Za to planiran iznos sada 
je primjeren, usklađen je s 
financijskim mogućnosti-
ma proračuna i omogućava 
još veću transparentnost 
i dostupnost informacija 
o svemu onome što radi 
Grad.  Što se tiče Ivanečkih 
novina, one nisu nikakav 
promidžbeni materijal niti 
gradonačelnika niti Grad-
skog vijeća, a ni službi, već 

glasilo koje služi za infor-
miranje svih građana. U 
njemu nema izvješća o radu 
političkih stranaka, politike 
ima jedino kad je u pitanju 
izvještavanje sa sjednica 
gradskih vijeća – obra-
zložio je gradonačelnik.

U glasovanju nijedan 
amandman, osim HDZ-
ova, nije dobio potrebnu 
većinu, a potom je i inte-
gralni proračun izglasan s 
12 vijećničkih glasova za i 
četiri suzdržana. 

Nema poskuplje-
nja vrtića ni 
komunalne 
naknade
Jednoglasno je done-

sena Odluka o mjerilima 
za sufinanciranje smje-
štaja djece s područja gra-
da Ivanca u dječje vrtiće, 
pri čemu je Bračko izrazio 
zadovoljstvo što cijene 
nisu povećane i što je novo 
zapošljavanje stručnih 
djelatnika u vrtiću palo na 
teret Grada.  

Glasovima svih vijeć-
nika donesena je i Odluka 
o raspodjeli sredstava za 
redovito financiranje poli-
tičkih stranaka u 2019. kao 
i dopuna Programa razvo-
ja Industrijske zone Ivanec 
do 2020. Također, slijedom 
novog Zakona o komunal-
nom gospodarstvu koji je 
obvezao sve JLS-ove na 
donošenje nove odluke o 
vrijednosti boda komunal-
ne naknade, takvu je odlu-
ku donijelo i Gradsko vijeće 
Ivanca. U idućoj godini po 
tom pitanju neće biti nika-
kvih poskupljenja.

Mandatna komisija je 
na početku sjednice izvije-
stila da je Čedomir Bračko 
(SDP) ponovno aktivirao 
svoj mandat u Gradskom 
vijeću, čime je Dalibor Pa-
tekar, koji ga je dosad mi-
jenjao, prestao obnašati 
dužnost zamjenika vijeć-
nika. Bračko je potom po-
ložio vijećničku prisegu.

 ˝ Trećina ukupnog proračuna, čak 15,46 milijuna 
kuna, usmjerit će se u programe izgradnje i održavanja 
komunalne infrastrukture, a to znači da će cijelo 
gradsko područje i ove godine biti veliko gradilište

Građani nisu 
htjeli šumsku 
cestu Kozjak – 
Risje – Globočec

Što sa 
spojem 
cesarčeva- 
Vukovićeva?

Čedomir Bračko (SDP): 
Koje se aktivnosti iz Pro-
grama gradnje objekata i 
uređaja komunalne infra-
strukture neće realizirati u 
2018., zašto i kada će se?

M. Batinić: Neće se 
ostvariti stavka vezana uz 
glavni gradski trg (čekamo 
lokacijsku dozvolu), kao i 
gradnja trga u Margečanu. 
Pošto se trg planira gra-
diti na zemljištu koje nije 
u vlasništvu Grada nego 
škole, za to smo dobili su-
glasnost od škole, ali ne i 
od Varaždinske županije 
koja nam na zamolbu nije 
ni odgovorila. Bez toga se 
ne može prići izradi glav-
nog projekta. 

Projektna dokumen-
tacija spoja Cesarčeve i 
Vukovićeve ulice izradit će 
se po donošenju Urbani-
stičkog plana i novih pro-
metnih rješenja (radi se o 
novoj lokaciji parkirališta 
za groblje na starom Pio-
nirskom bajeru). Pošto se 
Cesarčeva ulica nalazi na 
kliznoj plohi, radi potenci-
jalne opasnosti ne želimo 
po postojećoj trasi raditi 
rekonstrukcije i proširenja. 
Prethodno će se provesti 
geomehanička istraživanja 
i izraditi kvalitetna projek-
tna dokumentacija teme-
ljem koje ćemo rješavati 
imovinsko-pravne odnose. 

Također, rekonstrukcija 
NC u Prigorcu je u fazi re-
alizacije (to je EU projekt), 
a završetak se očekuje ove 
godine. Projekt uređenja 
oborinske odvodnje uz 
NC u Bedencu će se moći 
izraditi tek nakon izrade 
projekta sanitarne kana-
lizacije Bedenec II koji se 
planira u 2019. 

Projekt gradnje šumske 
ceste Kozjak – Risje – Glo-
bočec neće se ostvariti 
zbog nemogućnosti rješa-
vanja imovinsko-pravnih 
odnosa. Vlasnici nisu že-
ljeli niti prodati niti daro-
vati zemljište za izgradnju 
prometnice, pa se ni ce-
sta neće graditi. A to nam 
je žao jer je to EU projekt 
u kome bi udio Grada bio 
samo 15%. Na žalost, una-
toč opetovanim sastan-
cima i pojašnjenjima, ljudi 
nisu imali razumijevanja 
koliko takva cesta može biti 
dobra ne samo za kvalitet-
no gospodarenje šumama, 
već i kao atraktivna pješač-
ko-biciklistička staza.

Daniel Vlaisavljević (SDP): 
Namjerava li se Grad uključiti na 
natječaj energetske obnove indi-
vidualnih objekata, s obzirom na 
to da Fond 2019. godine planira 
otvoriti natječaje?

M. Batinić: Fond je prije neko-
liko godina krenuo s tim projek-
tom, ali ga se napustilo zato što 
Hrvatska želi da se to financira 
europskim novcem (jer vlastitog 
nema dovoljno). Međutim, Euro-
pa ne poznaje model financiranja 
privatne imovine europskim nov-
cem. Ministarstvo graditeljstva 
obavlja pripreme za izradu pro-
grama koji će putem Ministar-
stva EU fondova biti upućen na 
razmatranje Europskoj komisiji. 
Ukoliko se EK pozitivno očituje, u 
tom pravcu će se tada raditi i pro-
gramske smjernice. Ako ne, tada 
će Ministarstvo graditeljstva po-
kušati vidjeti da li bi se i u kolikoj 
mjeri u te projekte moglo uključiti 
s nacionalnim sredstvima. Dakle, 
u ovom trenutku o cijelom ovom 

projektu nemamo detaljnijih in-
formacija.

Zdenko Đuras (HDZ): Mogu 
li se DVD-u Salinovec osigurati 
sredstva za grijanje i sanitarni 
čvor, kako bi im se osigurali mini-
malni tehnički uvjeti za rad? 

M. Batinić: Dosad nisam do-
bio nikakvu informaciju o tome 
da DVD Salinovec ima problema 
s grijanjem. Za iduću godinu Grad 
je povećao sredstva za vatroga-
stvo koja se DVD-ima doznačuju 
putem VZ (koja vodi politiku va-
trogastva) i vjerujem da se ona 
može pobrinuti da se Salinovcu 
osigura spomenuti minimum. 
Što se tiče problema DVD-a Sa-
linovec, nije jasno zašto je došlo 
do rušenja vatrogasnog doma. 
Ponovno podsjećam da je Grad 
održao sastanak sa svim sali-
novečkim udrugama i ponudio 
im projekt rekonstrukcije stare 
škole u kojoj bi se našlo prostora 
za sve njih, uključujući i prostor 
za rad i obuku vatrogasaca. Na 

tom sastanku je DVD podržao 
takvo opredjeljenje. No, nakon 
toga je u predizbornoj kampanji 
došlo do politizacije te tematike. 
Vatrogasci su odustali od dogo-
vora, srušili dio doma i našli se u 
problemu. Inače, projekt rekon-
strukcije stare škole je kandidi-
ran na natječaj za EU sredstva.

Z. Đuras: Može li se sa žUC-
om sagledati mogućnost gradnje 
nogostupa ili proširenja žC na 
dionici Margečan – Seljanec? Na 
toj cesti u zadnje vrijeme sve je 
veći promet velikim teretnjacima 
ZG oznaka koji prevoze šljunak, a 
poznato je da je promet šleperi-
ma na toj cesti zabranjen.

M. Batinić: U zadnjih nekoliko 
godina žUC-u smo u više navrata 
slali zamolbe i izražavali spre-
mnost da se u projekt uključimo 
na način da Grad Ivanec sufinan-
cira izgradnju nogostupa. Bez 
rezultata. Grad Ivanec i dalje nudi 

žUC-u sufinanciranje gradnje 
nogostupa. Dobili smo odgovor 
da će žUC plan modernizacije za 
2019. raditi tek nakon završetka 
sezone zimske službe, što jest 
malo neobično. Po pitanju pro-
metovanja šlepera, Grad će upu-
titi dopise žUC-u i policiji.

Zdenko Đula: Iako je izrađen 
plan Zone sporta i rekreacije Je-
zera, kojim je predviđena gradnja 
stadiona i pratećih sportskih ka-
paciteta, vidljivo je da je zadnjih 
godina taj projekt stao. Pohvalno 
je što je Grad odlučio ne financi-
rati Školu nogometa NK Varaždin 
jer i mi sami imamo velike po-
trebe, međutim vidljivo je da se 
istodobno pokreću novi projekti, 
kao što je Zona sporta Lančić – 
Knapić koja ide u realizaciju. Ako 
su Jezera bila navedena kao prio-
ritet, zašto se onda tamo ne radi?

M. Batinić: Temeljem De-
taljnog plana Zone Jezera bilo 
je planirano da se tamo izmjesti 
nogometni stadion s tribinama 

i prateći sadržaji. Ideja je bilo da 
se nađe investitor koji bi za svoje 
poslovne potrebe otkupio sadaš-
nje nogometno igralište u Ivan-
cu jer je riječ o vrlo atraktivnom 
prostoru površine od oko 10.000 
m2, a dobivenim sredstvima bi se 
sufinancirala gradnja stadiona 
na Jezerima. Imali smo potenci-
jalnog investitora, međutim on je 
od svoje namjere odustao. Grad-
nja stadiona i pratećih kapaciteta 
na Jezerima projekt je koji uvelike 
premašuje financijske mogućno-
sti Grada i on sam u to samostal-
no ne može krenuti.

Z. Đula: Je li projekt Ivanca pro-
šao na Interregu i hoćemo li dobiti 
novac za Muzej planinarstva ili 
ćemo ga graditi vlastitim novcem?

M. Batinić: Na žalost, projekt 
nije prošao. Muzej nećemo gradi-
ti samo vlastitim novcem, u tome 
nas već nekoliko godina prati Mi-
nistarstvo kulture i druga mini-
starstva. Idemo korak po korak, u 
skladu s raspoloživim sredstvima.

O troškovima 
adventa

Gradonačelnik Batinić 
osvrnuo se i na pitanja 
pojedinih vijećnika o mo-
gućnostima adventskog 
ukrašavanja naselja:

-  Grad Ivanec ima uku-
pno 30 mjesnih odbora. 
Računica je pokazala da bi 
troškovi postavljanja samo 
nekoliko božićnih ukrasa u 
svaki od njih stajalo izme-
đu 260.000 i 300.0000 
kuna. Za organizaciju kva-
litetnog adventa u samom 
Ivancu potrebno je oko 
300.000 kn. Ako ste spre-
mni za božićnu rasvjetu 
i advent izdvojiti ukupno 
500.000 do 600.000 kuna, 
neka o tome odluku done-
se Gradsko vijeće – nagla-
sio je Batinić.  

AKTUALNI SAT

Proračun za 2019. godinu, u iznosu od 46,5 mil. kn, donesen je na 18. sjednici Gradskog vijeća Ivanec
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Ove godine izrada glavnog projekta uređenja “špice”, realizacija kreće 2020./2021.
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nih za njihov rad. Međutim, 
takvih je programa malo. 
Dakle, ne treba biti sporna 
stavka koja je određena za 
financiranje kulturnih udru-
ga, važno je da program 
bude dovoljno kvalitetan 
da bi se financirao javnim 
novcem – poručio je Batinić. 

-A što se tiče izdataka 
za troškove certificira-
nja gradova s povoljnim 
poslovnim okruženjem, 
sportskim rječnikom reče-

Uređenje Rekreacijskog centra Lančić – Knapić uvršteno je u proračun za 2019.
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Poštovani građani,
pred Vama je Proračun u malom za 2019. godinu. Ovaj smo doku-

ment pripremili kao mini vodič kojim Vas na jednostavan i razumljiv 
način želimo provesti kroz najvažniji financijski gradski dokument te 
Vam prikazati kako gradska uprava u novoj proračunskoj godini pla-
nira gospodariti sredstvima poreznih obveznika. 

Uz najvažnije proračunske prihode i rashode, primitke i izdatke, 
njime Vas želimo informirati i o onome što najviše zanima građa-
ne. A to je: koji će se projekti ove godine realizirati u Vašem naselju 
ili u Vašoj ulici tekakva ulaganja i aktivnosti ove godine predsto-
je u komunalno-infrastrukturnom i gospodarskom, a kakvau 
društvenom (kulturnom, socijalnom, sportskom) životu grada. 

Slijedeći primjer dobrih praksi, grad-
ska uprava ovakav Vam dokument u 
siječanjskom izdanju Ivanečkih novina 
podastire već četvrtu godinu za redom. 
I to ne samo zbog odredbi koje nas ob-
vezuju na proračunsko načelo javnosti, 
već i zbog stvarne želje da Vam gradski 
proračun što više približimo i da u par-
tnerstvu s Vama realiziramo sve ono što 
smo zacrtali. 

želio bih da ga doista pročitate. Uđite 
u stavke, proanalizirajte ihi uvjerite se da 
proračun nije tek suhoparan dokument 
pun teško razumljivih brojki. Upravo 
suprotno, riječ je o itekako živom „orga-
nizmu“ koji Vam već sada može prilično 
precizno pokazati kako će tijekom ove 
godine u svim segmentima disati i pulsi-
rati život našega grada.

Svake godine, pa tako i ove, naglaša-
vam da je proračun planski dokument 
i da ga nikad  nije moguće uskladiti sa 
svim potrebama i očekivanjima građana, 
a ona su uvijek velika. Ipak, čvrsto vjeru-
jem da će ove godine neka od takvih oče-
kivanja moći biti ostvarena. 

Naime, nakon niza dugih godina u 
kojima se i naš grad suočavao i borio s 
gospodarskom krizom, velikim smanje-
njem proračunskih prihoda, s malim prihodima po glavi stanovnika, 
s nezaposlenošću te svim ostalim posljedicama stagnacije i recesije, 
sa zadovoljstvom mogu reći da su te godine iza nas.

   Potvrđuje to i podatak da je u 2018. godini proračun Grada Ivanca 
bio za čak 17 milijuna kuna ili 60% veći nego lani (u 2017. – 27,7 miliju-
na, u 2018. – 44,7 milijuna kuna)! Takav efekt je ostvaren zahvaljujući 
ponajviše poreznoj reformi i fiskalnom izravnanju, slijedom kojih su 
porezni prihodi Grada Ivanca u 2018. godini bili čak 102% veći negoli 
u 2017.! 

Ovakav rast prihoda omogućio je Ivancu da napokon „prodiše“. 
A budući da je Grad kompletno povećanje sredstava usmjerio u ko-
munal i društvenu infrastrukturu, vjerujem da je dio tih benefita već 
prošle godine osjetio velik broj građana. 

U 2018. je asfaltirano 7,5 km nerazvrstanih cesta (više nego-
li u prethodnih nekoliko godina zajedno), pojačano se uređivala 
sva komunalna infrastruktura, aintenzivirana su ulaganja u druš-
tvenu infrastrukturu (Kinotrg, Muzej planinarstva, braniteljski 

prostori, Poduzetnički inkubator, društveni domovi u mjesnim od-
borima, dječja igrališta) itd. Nezaposlenost na području našega 
grada u ovom je trenutku oko 3% i premda je dio građana za bolje 
plaćenim poslom otišao u inozemstvo,snažan rast prihoda od po-
reza i prireza na dohodak posljedica je i znatnog porasta bro-
ja zaposlenih u tvrtkama našega kraja, a isto tako, i porasta plaća.

Nadalje, Grad Ivanec je u suradnji s Poslovnom zonom Ivanec i 
Projektnim uredom za EU fondove iz europskih fondova i nacionalnih 
izvora u 2018. godini povukao visoka novčana sredstva kojima reali-
zira velike te niz manjih projekata, a isti trend nastavit će se i u ovoj 
godini.

Vidljivi su i pozitivni efekti ostvareni temeljem aktualnog odnosa 
političkih snaga na nacionalnoj razini. 
Stabilnost Vlade omogućuje normal-
no funkcioniranje svih ministarstava 
i cijelog sustava „po vertikali“. Samim 
tim omogućuje da i Grad Ivanec poslu-
je stabilno te da nesmetano realizira (i) 
kapitalne projekte milijunske vrijednosti, 
onakve kakvi nam prethodnih godina 
nisu „prolazili“ ili su neprestano bili „na 
čekanju“.

Sve spomenuto – povećanje proraču-
na, već odobrena sredstva iz EU fondova 
u 2018. godini koja će biti realizirana u 
ovoj godini, kao i očekivana sredstva od 
već kandidiranih i novih projekata koje će 
Grad aplicirati na EU i nacionalne fondo-
ve, kao i rast drugih proračunskih priho-
da – omogućit će snažan investicijski ci-
klus u 2019. godini na cijelom gradskom 
području. Slobodno mogu reći da će ci-
jelo administrativno gradsko područje i  
ove godine biti veliko gradilište.

Neki od najvećih i najvažnijih projeka-
ta koji će se izvoditi prikazani su u ovom 
Proračunu u malom. Naglašavam da su 
to tek najznačajniji projekti, no nikako 
ne i jedini na kojima ćemo raditi u 2019. 
godini. Daleko šire i detaljnije o drugim 
planiranim programima i radovima mo-

žete doznati u integralnom proračunu za 2019. i u pratećim gradskim 
programima koji su Vam dostupni na gradskoj internetskoj stranici 
www.ivanec.hr

I na kraju. Proračun u malom tek je dodatan prilog nastojanju 
gradske uprave da poveća razinu transparentnosti svoga rada. S 
ponosom mogu reći da je po tom pitanju Grad Ivanec već godinama 
unacionalnom vrhu. Tri godine za redom Institut za javne financi-
je je, po transparentnosti proračuna, Grad Ivanec ocijenio odličnim 
te ga uvrstio u grupu najtransparentnijih u Hrvatskoj. Iako je to re-
zultat koji nas čini ponosnima, on je ujedno i  velika obveza,jer nas 
primorava na neprestani rad i trud ukoliko i dalje želimo biti u oda-
branoj skupini izvrsnih. 

   U uvjerenju da je pred nama jedna od dosad najintenzivnijih i naj-
uspješnijih investicijskih godina te da ćemo, kao i dosad, postavljene 
ciljeve ostvariti uz Vašu potporu, srdačno Vas pozdravljam i želim 
svima sretnu i zdravu 2019. godinu!

Vaš gradonačelnik, Milorad Batinić

gradsko vijeće

Na zadnjoj, 19. sjednici, odr-
žanoj u srijedu, 19. prosinca, vi-
jećnici Gradskog vijeća Ivanec 
jednoglasno su donijeli drugi 
rebalans gradskog proračuna 
za 2018. godinu i projekcija za 
2019. i 2020. u iznosu od 44,7 
mil. kuna. 

Pojašnjavajući razloge zbog 
kojih je konačni proračun manji 
od prvobitno planiranog (47,3 
mil. kn), gradonačelnik Milo-
rad Batinić pojasnio je da su na 
smanjenje utjecale planirane 
kapitalne pomoći iz nacionalnih i 
EU izvora za koje su suglasnosti 
stigle kasno, pa se projekti nisu 
stigli realizirati u 2018., već će 
biti izvršeni ove godine. 

Vijećnik SDP-a Čedomir Brač-
ko izrazio je zadovoljstvo što su 
porezni prihodi ostvareni za čak 
2,05 milijuna kuna više od plani-
ranog, što je puno bolje od oče-
kivanog. 

Što se tiče rashodne strane 
proračuna, ukazao je na pojedi-
ne stavke na kojima su vidljiva 
veća prekoračenja ili smanjenja 
(kulturne manifestacije za koje 
su izdaci povećani za 130.000 
kuna, smanjenje sredstava za 
rješavanje imovinsko-pravnih 
odnosa u obuhvatu arheološ-
kog parka za 140.000 kuna) te 
sugerirao da se aktivnosti u 
proračunu ubuduće pokušaju 
planirati što točnije. Osvrnuo 
se i na prekoračenje ostvareno 
na stavci za gradnju nadstreš-
nice kod grobne kuće Ivanec 
(s 520.000 na 673.000 kuna) 
te ocijenio da se funkcionalna 
nadstrešnica mogla izgraditi i 
za puno manje novca.

Nadstrešnica će 
trajati puno godina
Odgovarajući na njegove 

navode, M. Batinić je kazao da 
je, pogotovo kod velikih kul-
turnih manifestacija, unaprijed 
vrlo teško projicirati određene 
troškove. Odnosi se to ponaj-
prije na programe i manifesta-
cije koje provode same udruge. 
Grad nastoji izaći u susret nji-
hovim željama i potrebama, ali 
to rezultira i povećanjem troš-
kova. 

Što se tiče iznosa namijenje-
na rješavanju imovinsko-prav-
nih odnosa u obuhvatu arhe-
ološkog parka, kazao je da su 
sredstva ostala neutrošena zato 
jer se za taj projekt tek očekuje 
lokacijska dozvola i on ide u ovoj 
godini.

-Što se tiče nadstrešnice, to 
nije jedini projekt kod kojeg su 
planirani iznosi probijeni. Cijene 
radova na tržištu porasle su od 

25 do čak 35% i to je realnost 
koju moramo prihvatiti. Prvobit-
na cijena s kojom se kalkuliralo 
za izgradnju nadstrešnice bila 
je oko 250.000 kuna, ali ona je 
bila temeljena na projektant-
skom troškovniku i nije sadrža-
vala ponudu izračuna statike. 
Odabran je projekt nadstrešnice 
koji će trajati puno godina, a koji 
podrazumijeva visoku kvalitetu 
materijala i gradnje – obrazložio 
je Batinić.

Rebalans proračuna i izmje-
ne i dopune svih gradskih pro-
grama u nastavku su prihvaćeni  
glasovima svih vijećnika. 

 Tako nije bilo i kod donošenja 
Odluke o davanju suglasnosti na 
provedbu projekta i sklapanje 
ugovora o sufinanciranju pro-
jekta Aglomeracije Ivanec, kod 
kojeg su tri SDP-ova vijećnika 
ostala suzdržana. Podsjećamo, 
Gradsko vijeće je u travnju 2018. 
već donijelo Odluku kojom se 
Grad Ivanec obvezao da će ovaj 
projekt podržati iznosom od 7,56 
mil. kn, s time da je procijenjena 
vrijednost cijelog projekta tada 
iznosila 129,2 mil. kn (bez PDV-
a).

Aglomeracija: Iz 
vanjskih izvora 160,7 
mil., Grad 10,3 mil. kn
U međuvremenu je izvršena 

revizija Studije izvodljivosti, a 
troškovi projekta usklađeni su s 
cijenama postignutim u javnim 
nabavama. Slijedom toga, doš-
lo je do povećanja procijenjene 
vrijednosti projekta pa on sada 
iznosi 171 milijun kuna. 

Prema novim podacima, 
sredstvima EU financirat će se 
70% ovoga projekta, a ostatak 
od 30% trebaju zajedno pod-
miriti RH, Hrvatske vode i Grad 
Ivanec. Obveza Grada jest 6% 
od ukupne vrijednosti projekta 
ili 10,3 mil. kuna, koje bi otplatio 
tijekom tri godine u iznosu od 3 
do 3,5 mil. kuna godišnje. Zbog 
navedenog povećanja, a poštu-
jući preporuku Hrvatskih voda, 
pred Gradskim vijećem našla se 
nova Odluka o davanju sugla-
snosti. 

Komentirajući povećanje, 
SDP-ovi vijećnici Daniel Vlaisav-
ljević i Č. Bračko kazali su da za 
SDP korisnost projekta Aglome-
racije nije upitna zbog njegovih 

ekoloških benefita, ali da sma-
traju da će ovo povećanje u ko-
načnici rezultirati rastom cijena 
odvodnje za građane te da je to 
razlog što ovu odluku neće po-
držati.    

   
Povijesna šansa za 
izgradnju kanalizacije 
Odgovorio im je M. Batinić:
-Smatram da ne bismo 

smjeli odustati od projekta teš-
kog 170 milijuna kuna, kojim čak 
94% sredstava dobivamo iz 
vanjskih izvora. Ovo je povije-
sna šansa za Ivanec i ako sada 
ne izgradimo sustav odvodnje 
i kanalizacije, više ga nikad ni 
nećemo. Naravno da nitko nije 
sretan zbog povećanja cije-
na, ali to je realnost na tržištu 
na koju ne možemo utjecati i 
koju moramo uvažiti. Međutim, 
iznos o kome razgovaramo jest 
cijena izvođenja radova i ona 
nije u vezi s krajnjom cijenom 
priuštivosti, tj. sa cijenom koju 
će za odvodnju plaćati građani 
– izjavio je gradonačelnik, na-
kon čega je i odluka o davanju 
suglasnosti za sklapanje ugo-
vora o sufinanciranju Aglome-
racije donesena većinom gla-
sova vijećnika.

U nastavku sjednice prihva-
ćeno je Izvješće o stanju u pro-
storu grada Ivanca u razdoblju 
2014. – 2017. te Analiza stanja 
sustava civilne zaštite u 2018., a 
donijet je i Plan razvoja sustava 
CZ za 2019. Vijećnicima su pre-
dočeni i pročišćeni tekstovi svih 
gradskih prostorno – urbanistič-
kih planova.

Blagdanske čestitke vijeć-
nicima su na kraju uputili pred-
sjednica Gradskog vijeća Ksenija 
Sedlar Đunđek i gradonačelnik 
M. Batinić, nakon čega je upriliče-
no i kraće božićno druženje.(ljr)

pRORAČuN u mALOm 
GRAdA IVANcA ZA 2019. 

pRORAČuN u mALOm GRAdA IVANcA ZA 2019. GOdINu

VIJEĆE Na zadnjoj, 19. sjednici u kalendarskoj 2018. godini, održanoj u srijedu

Aglomeracija: Ako sada ne povučemo 
161 milijuna kuna iz vanjskih izvora, 
nikad više ni nećemo  ˝ M. Batinić: Na raspolaganju nam je 94% 

sredstava iz vanjskih izvora i ovo je povijesna šansa da 
iskoristimo europska i državna sredstva te sagradimo 
sustav odvodnje i pročišćavanja otpadnih voda

AKtuALNI sAt
Danica Prašnjak (HNS): 

Građani ukazuju na problem 
napuštenih pasa koji u ovo 
hladno zimsko vrijeme lutaju, 
bez hrane i brige, i pobuđuju 
sažaljenje. Ima li rješenja?

M. Batinić: Grad Ivanec 
ima odluku kojom je propisan 
način držanja i postupanja s 
kućnim ljubimcima i gradski 
Upravni odjel za komunal-
ne poslove će reagirati. Ako 
je pas čipiran, očitavanjem 
se lako može provjeriti čiji je 
i u tom slučaju, ako je riječ o 
nemaru i namjernom napu-
štanju, slijedi kazna za vla-
snika. Ako pas nije čipiran, 
bit će zbrinut u Udruzi Spas, 
s kojom Grad ima zaključen 
ugovor.

Ljubica Friščić (HSU): Po-
jedini stanari u Varaždinskoj 
ulici žale se na pojačan miris 
klora u vodi tijekom zadnjih 
tjedana. Zanima ih zašto je to 
tako, je li voda zdravstveno 
ispravna i obavlja li se klori-
ranje prema svim pravilima 
struke?

Mladen Stanko, direktor 
Ivkoma d.d i Ivkom voda: U 
vezi ovog problema nismo 
dosad primili nijednu pri-
tužbu građana. Ivkom mora 
provoditi kloriranje vode te-
meljem zakonskih obveza, 
u protivnom bi intervenirala 
inspekcija. Ono je automati-
zirano i obavlja se na samom 
izvorištu. Mjesečne kontrole 
ispravnosti vode obavlja Za-
vod za javno zdravstvo. Gra-
đani ne trebaju biti zabrinuti, 
ivanečka voda zdravstveno je 
potpuno ispravna.

Nadstrešnica na gradskom groblju Ivanec je visokokvalitetan objekt koji će trajati puno godina

Građani ne trebaju biti zabrinuti za kvalitetu ivanečke 
vode; kloriranje je automatizirano i obavlja se na samom 
izvorištu
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stRuKtuRA pRORAČuNA

Proračun se sastoji od:

1. OPĆEG DIJELA: sastoji se od Računa prihoda i rashoda 
(planirani prihodi za proračunsku godinu iskazuju se 
po vrstama i izvorima iz kojih se ostvaruju, a rashodi i 
izdaci po ekonomskoj klasifikaciji kojoj služe, a u skladu 
s Računskim planom proračuna koji je propisan) i od 
Računa financiranja (njime seiskazuju se svi planirani 
primici od financijske imovine i primljenih zajmova te 
svi izdaci za financijsku imovinu i otplatu zajmova za 
proračunsku godinu.

2. POSEBNOG DIJELA: sadrži rashode i izdatke raspoređene 
u programe, koji se sastoje od aktivnosti i projekata, a 
čiji su nositelji upravni odjeli gradske uprave i njihovi 
proračunski korisnici (organizacijska klasifikacija).

Rashodi i izdaci u posebnom dijelu proračuna iskazuju 
se prema ekonomskoj klasifikaciji (računski plan), 
funkcijskoj klasifikaciji te izvorima financiranja.

Proračunske klasifikacije predstavljaju okvir kojim se 
iskazuju i sustavno prate prihodi i primici te rashodi i 
izdaci po nositelju, cilju, namjeni, vrsti, lokaciji i izvoru 
financiranja, što omogućuje lakšu kontrolu, provedbu i 
transparentnost proračuna.

3. PLANA RAZVOJNIH PROGRAMA: sastavlja se za 
trogodišnje razdoblje, sadrži ciljeve i prioritete razvoja 
grada povezane s programskom i organizacijskom 
klasifikacijom proračuna.

RAsHOdI I IZdAcI pRORAČuNA GRAdA IVANcA ZA 2019. GOdINu pO OdJELImA
Odjel Planirano za 2019. Udio

PREDSTAVNIČKA I IZVRŠNA TIJELA 804.000,00 2%
UPRAVNI ODJEL ZA  POSLOVE GRADONAČELNIKA 1.158.465,00 3%
UPRAVNI ODJEL ZA LOKALNU SAMOUPRAVU, IMOVINU I JAVNU NABAVU 21.543.467,46 46%
UPRAVNI ODJEL ZA URBANIZAM, KOMUNALNE POSLOVE I ZAŠTITU OKOLIŠA 17.862.792,18 38%
UPRAVNI ODJEL ZA PRORAČUN, FINANCIJE I GOSPODARSTVO 5.214.910,00 11%
U k u p n o : 46.583.634,64 100,0%

pLANIRANI pRIHOdI I pRImIcI pRORAČuNA GRAdA IVANcA ZA 2019. 
Vrsta prihoda/primitaka plan (kn) 2019. udio
PRIHODI POSLOVANJA 46.471.234,64 99,8%
Prihodi od poreza 28.810.000,00
    Porez i prirez na dohodak 27.530.000,00
    Porezi na imovinu 870.000,00
    Porezi na robu i usluge 410.000,00
Pomoći od subjekata unutar opće države 9.380.669,81
   Pomoći proračunu iz drugih proračuna 3.951.556,73
   Pomoći od izvanproračunskih korisnika 187.350,00
   Pomoći proračunskim korisnicima iz proračuna koji im nije nadležan 223.044,00
   Pomoći iz državnog proračuna temeljem prijenosa EU sredstava 5.018.719,08
Prihodi od imovine 725.380,00
   Prihodi od financijske imovine 97.880,00
   Prihodi od nefinancijske imovine 627.500,00
Prihodi od administrativnih pristojbi i po posebnim  propisima 7.130.314,83
   Upravne i administrativne pristojbe                                                               526.000,00
   Prihodi po posebnim propisima 1.899.314,83
   Komunalni doprinosi i naknade 4.705.000,00
Prihodi od prodaje proizvoda i robe te pruženih usluga i prihodi od donacija 349.870,00
   Prihodi od prodaje proizvoda i robe te pruženih usluga 343.870,00
   Donacije od pravnih i fizičkih osoba 6.000,00
Kazne, upravne mjere i ostali prihodi 75.000,00
  Kazne i upravne mjere 25.000,00
  Ostali prihodi 30.000,00
PRIHODI OD PRODAJE NEFINANCIJSKE IMOVINE 112.400,00 0,2%
Prihodi od prodaje neproizvedene dugotrajne imovine 60.000,00
   Prihodi od prodaje materijalne imovine- prirodnih bogatstava 60.000,00
Prihodi od prodaje proizvedene dugotrajne imovine 52.400,00
   Prihodi od prodaje građevinskih objekata 42.400,00
   Prihodi od prodaje prijevoznih sredstava 10.000,00
PRIMICI OD ZADUŽIVANJA 0,00 0%
U K U P N O : 46.583.634,64 100,%

pLANIRANI pRIHOdI pRORAČuNA ZA 2019. pREmA IZVORImA fINANcIRANJA
Vrsta prihoda/primitaka Planirano za 2019. Udio

OPĆI PRIHODI I PRIMICI 31.600.958,83 67,8%
TEKUĆE I KAPITALNE POMOĆI (NAMJENSKI PRIHODI) 9.380.669,81 20,1%
TEKUĆE I KAPITALNE DONACIJE (NAMJENSKI PRIHODI) 6.000,00 0,1%
PRIHODI ZA POSEBNE NAMJENE (NAMJENSKI PRIHODI) 5.483.606,00 11,8%
PRIHODI OD PRODAJE IMOVINE (NAMJENSKI PRIHODI) 112.400,00 0,2%
PRIMICI OD ZADUŽIVANJA (NAMJENSKI PRIHODI) 0,00 0%
U k u p n o : 46.583.634,64 100%

4. Gradsko vijeće na javnoj 
sjednici raspravlja o pri-

jedlogu proračuna, analizira 
programe i proračunsku po-
litiku koju je predložio Grado-
načelnik te donosi Proračun 
najkasnije do 31. prosinca te-
kuće godine

Napomena: U općim pri-
hodima i primicima, tekućim i 
kapitalnim pomoćima te do-
nacijama sadržani su i prihodi 
dvaju proračunskih korisni-
ka, čija namjena je, naravno, 
financiranje rashoda usta-
nova. Ukupna vrijednost tih 
prihoda iznosi 2.104.689,00 
kuna.

OpĆENItO O 
pRORAČuNu

Proračun?
Proračun je temeljni finan-

cijski akt u kojem su iskazani svi 
planirani godišnji prihodi i pri-
mici te svi rashodi i izdaci Grada 
vezani uz funkcioniranje, održa-
vanje i razvoj Grada. Proračun 
donosi Gradsko vijeće.

Proračun se odnosi na fiskal-
nu godinu, a to je razdoblje od 12 
mjeseci, koje počinje 1. siječnja i 
završava 31. prosinca.

Bitno je da proračun posti-
gne načelo uravnoteženosti, 
odnosno, prihodi i primici tre-
baju biti jednaki rashodima i 
izdacima!

Ovaj Proračun u malom sa-
žetak je Proračuna Grada Ivanca 
za 2098. godinu i on u kratkim 
crtama objašnjava planove i ak-
tivnosti Grada u vezi korištenja 
gradskog novca.

1. Nacrt proračuna izrađuje 
Upravni odjel za proračun, 

financije i gospodarstvo na 
temelju financijskih plano-
va, odnosno programa odjela 
gradske uprave u kojima su 
konsolidirani financijski pla-
novi proračunskih korisnika i 
isti se dostavlja gradonačel-
niku do 15. listopada tekuće 
godine

2. Gradonačelnik prijedlog 
proračuna dostavlja Grad-

skom vijeću do 15. studenog 
tekuće godine

3. Prije održavanja javne 
sjednice, prijedlog pro-

računa prolazi savjetovanje 
sa zainteresiranom javnošću 
putem internetskih stranica 
Grada Ivanca, gdje svi zainte-
resirani mogu davati prijed-
loge i mišljenja gradonačel-
niku o prihodima i rashodima 
predviđenima u prijedlogu 
Proračuna

Proračunski korisnici?
Proračunski korisnici su državna tijela, ustanove, 

vijeća manjinske samouprave, proračunski fondovi i 
mjesna samouprava čiji se rashodi za zaposlene i/ili 
materijalni rashodi osiguravaju u proračunu.

Proračunski korisnici  Grada Ivanca jesu:
-Gradska knjižnica i čitaonica „Gustav Krklec“ Iva-

nec
-Dječji vrtić „Ivančice“ Ivanec

ORGANIZACIJA GRADSKE UPRAVE
Gradonačelnik sa svoja dva zamjenika upravlja radom sljedećih upravnih odjela:
1. Upravni odjel za poslove gradonačelnika
2.Upravni odjel za lokalnu samoupravu, imovinu i javnu nabavu
3.Upravni odjel za urbanizam, komunalne poslove i zaštitu okoliša, unutar kojeg 
je ustrojen Odsjek za komunalno gospodarstvo
4.Upravni odjel za proračun, financije i gospodarstvo, unutar kojeg je ustrojen Od-
sjek za lokalni ekonomski razvoj i strategijsko planiranje

pLAN pRORAČuNA GRAdA IVANcA ZA 2019. GOdINu I pROJEKcIJE ZA 2020.-2021. GOdINu
                            OPIS            PRORAČUN 2019.  PROJEKCIJA 2020.  PROJEKCIJA 2021.
                                                                                
A)RAČUN PRIHODA I RASHODA 
    Prihodi poslovanja                                  46.471.234,64  42.375.281,18  41.652.819,18
    Prihodi od prodaje nefinancijske                112.400,00  102.400,00   102.400,00
    imovine
    Rashodi poslovanja                               26.321.955,68  27.842.680,68  27.701.218,68
    Rashodi za nabavu nefinancijske        20.116.678,96  14.490.000,50     15.597.400,00
    imovine
    RAZLIKA-VIŠAK/MANJAK                  145.000,00  145.000,00  0,00

B)RAČUN FINANCIRANJA
   Primici financiranja                                   0,00       0,00     0,00
   Izdaci financiranja                                         145.000,00              145.000,00                      0,00
NETO ZADUžIVANJE/FINANCIRANJA   -145.000,00  -145.000,00  0,00

PRORAČUN UKUPNO
PRIHODI I PRIMICI                                 46.583.634,64  42.477.681,18  41.755.219,18
RASHODI I IZDACI                                  46.583.634,64  42.477.681,18  41.755.219,18
VIŠAK/MANJAK                                   0,00                         0,00    0,00

Prihodi u proračun u najvećoj 
mjeri dolaze kao porezni pri-
hodi (porez na dohodak, prirez 
na porez na dohodak, porez na 
promet nekretninama, porez na 
potrošnju alkoholnih i bezal-
koholnih pića, porez na kuće za 
odmor). Namjena, odnosno ko-
rištenje ove vrste prihoda nije 
strogo određeno i nazivaju se 
opći prihodi proračuna.

U opće prihode ulaze još pri-
hodi od imovine, kao što su ka-
mate na depozite po viđenju, pri-
hodi od zateznih kamata, prihodi 
od najma (korištenja) imovine.

Prihodi od pomoći od subje-
kata unutar općeg proračuna 
te prihodi od donacija jesu pri-
hodi koji se moraju utrošiti za 
namjenu za koju su i dodijeljeni.

Prihodi za posebne namjene 
imaju unaprijed definiranu na-
mjenu, a dolaze kao prihodi od 
komunalnog doprinosa, komu-
nalne naknade, vodnog dopri-
nosa, prihodi od sufinanciranja 
građana, naknade za korištenje 
odlagališta, od naknada za ne-
zakonito izgrađene objekte u 
prostoru, doprinosa za šume, 
naknada za dimnjačarsku kon-
cesiju, prihodi od prodaje imovi-
ne, primici od zaduživanja.

Što ako Gradsko vijeće 
ne donese Proračun 
do kraja tekuće godine 
za iduću godinu?

Ukoliko Gradsko vijeće ne 
donese proračun prije početka 
godine, privremeno se, a naj-
dulje za prva tri mjeseca prora-
čunske godine, na osnovi odlu-
ke o privremenom financiranju 
(koju donosi predstavničko ti-
jelo do 31. prosinca na prijed-
log gradonačelnika), nastavlja 
financiranje poslova, funkcija i 
program tijela jedinica lokalne 
i područne (regionalne) samo-
uprave i drugih proračunskih 
korisnika u skladu s posebnim 
zakonom.

Da li se proračun 
može mijenjati?

Proračun je planski doku-
ment, ali Zakon nalaže da se on 
mora mijenjati i prilagođavati 
aktualnim prilikama i situaciji pa 
se tako proračun može mijenjati 
isključivo tijekom proračunske 
godine (izmjene i dopune prora-
čuna, tzv. rebalans).

PROCES DONOŠENJA 
PRORAČUNA:

pRORAČuN u mALOm GRAdA IVANcA ZA 2019. GOdINu pRORAČuN u mALOm GRAdA IVANcA ZA 2019. GOdINu
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Više od stotinu mališa-
na ivanečkog Dječjeg vrtića 
Ivančice i njegova područ-
na odjeljenja u Radovanu 
uoči Božića u sportskoj 
je dvorani Osnovne škole 
brojnim raznježenim rodi-
teljima, bakama, djedovi-
ma i ostalim posjetiteljima 

na najljepši način ispričalo 
priču Božić u našim sr-
cima. Nježnom pričom u 
kojoj su se smjenjivali an-
đelčići u bijelome, nestašni 
vilenjaci i dječica u narod-
nim nošnjicama, a naroči-
to bajkovitim prikazom u 
kome djeca nose darove 

svojim siromašnim vrš-
njacima pod bor okićenim 
jabučicama, naši najmlađi 
polučili su suzu u oku po-
sjetitelja te nas podsjetili 
na ono divno, nevino doba 
djetinjstva.

Prigodnim obraćanjem 
djeci i tetama za predivan 

program ispunjen stiho-
vima, pjesmom, glumom 
i plesom zahvalila je rav-
nateljica Milena Golubić 
te svima uputila božićne i 
novogodišnje čestitke. 

Program je pratio i gra-
donačelnik Milorad Batinić 
sa suradnicama.(ljr)

Predsjednica ivaneč-
kog Savjeta mladih Maja 
Ferenec Kuća i član Mihael 
Slunjski sudjelovali su na 
Nacionalnoj konferenciji 
savjeta mladih RH u Puli 
te time bili dio „obitelji“ od 
130 sudionika iz 49 savjeta 
mladih iz cijele Hrvatske 
koji su na svom krovnom 
okupljanju raspravljali 
o problematici koja tišti 
mlade. 

Ono što je iznjedrilo 
konkretne probleme, ali 
i rješenja za njih, bio je 
grupni rad koji se sasto-
jao od mapiranja izazova 
s kojima se savjeti mladih 
susreću u svom praktič-
nom djelovanju, pri čemu 
je svoj doprinos dao i Sav-

jet mladih Grada Ivanca. 
Kao problemi istaknuti 
su izostanak uključivanja 
svih članova u rad, nein-
formiranost svih dionika 
o djelokrugu rada savjeta, 
pretjerana politizacija u 
radu savjeta, problemi u 
odnosima s udrugama itd.

Osim pozitivnih emoci-
ja i druženja, ivanečki Sav-
jet je pronašao i nekoliko 
dobrih smjernica za svoj 
daljnji rad i djelovanje te 
ubrzo kreće u njihovu re-
alizaciju. 

Detaljan program, kao 
i sudionike panel rasprave 
i ostalih aktivnosti, može-
te pronaći na poveznici: 
http://www.udruga-
gradova.hr/nksm/.

upRAVNI OdJEL ZA pRORAČuN, fINANcIJE I GOspOdARstVO

UPRAVNI ODJEL ZA PRORAČUN, FINANCIJE I GOSPODARSTVO 5.214.910,00

1. Financiranje osnovnih aktivnosti (rashodi za 
zaposlene i materijalni rashodi)

        
833.600,00

2. Materijalni i ostali rashodi administracije                                                                 1.805.910,00

3. Programi razvoja poduzetništva (subvencije kamata, 
promidžba grada i posjet poslovnim sajmovima, 
organizacija gospodarskog sajma, otplata kredita za 
Poslovna zona d.o.o., Projektni ured, recertifikacija 
gradova s povoljnim poslovnim okruženjem)

  2.268.200,00  

4. Programi razvoja turizma (djelatnost TZ grada Ivanca, 
definiranje pojavnosti grada Ivanca i ivanečkog kraja)

        
230.000,00

5. Poljoprivreda (subvencije poljoprivrednicima, 
županijski savez poljoprivrednih udruga)           69.200,00

6. Šumarstvo (Centar za urbane i privatne šume)             8.000,00

 Projektni ured - nastavak projekta 
 Recertifikacija gradova s povoljnim poslovnim okruženjem

upRAVNI OdJEL ZA uRBANIZAm, KOmuNALNE pOsLOVE I ZAŠtItu 
OKOLIŠA
UPRAVNI ODJEL ZA URBANIZAM, KOMUNALNE 
POSLOVE I ZAŠTITU OKOLIŠA 17.862.792,18

1. Financiranje osnovnih aktivnosti (rashodi za 
zaposlene i materijalni rashodi)      1.091.355,00

2. Javni radovi         194.897,00

3. Komunalna djelatnost održavanja (održavanje 
zelenih površina, nerazvrstanih cesta, javne rasvjete, 
vodotoka, igrališta za djecu, prigodno ukrašavanje 
grada, odvodnja i pročišćavanje otpadnih voda)

3.746.540,18

4. Gradnja objekata i uređaja komunalne infrastruk-
ture (gradnja dječjih igrališta, prometnica i prometnih 
površina, javna rasvjeta, groblja, trgovi i parkovi, objekti 
za gospodarenje otpadom, izobrazno-informativne ak-
tivnosti o održivom gospodarenju otpadom)

    11.651.000,00

5.Urbanizam            45.000,00

6. Zaštita okoliša (zbrinjavanje lešina sa javnih površi-
na, zbrinjavanje napuštenih životinja, deratizacija, Zele-
na čistka,  intervencije po nezakonitoj izgradnji i građe-
vinskoj inspekciji, deratizacija, nabava opreme za odvo-
jeno prikupljanje otpada)

       
1.134.000,00

 Rekonstrukcija nerazvrstane ceste NC1-018 u Prigorcu i izgradnja parkirališta
 Modernizacija-asfaltiranje nerazvrstanih cesta
 Gradnja i uređenje groblja na području grada
 Reciklažno dvorište građevinskog otpada
 Gradnja i uređenje trgova i parkova

UPRAVNI ODJEL ZA LOKALNU SAMOUPRAVU, 
IMOVINU I JAVNU NABAVU

UPRAVNI ODJEL ZA LOKALNU SAMOUPRAVU, 
IMOVINU I JAVNU NABAVU 21.543.467,46

1. Financiranje osnovnih aktivnosti (rashodi za 
zaposlene i materijalni rashodi)     1.187.745,00

2. Vatrogastvo, zaštita i sigurnost(financiranje Vatro-
gasne zajednice Grada Ivanca, kapitalna ulaganja za 
dobrovoljna vatrogasna društva, financiranje sustava 
civilne zaštite)

1.199.455,00

3. Javne potrebe u kulturi (financiranje rada Gradske 
knjižnice i čitaonice, sufinanciranje programa Pučkog 
otvorenog učilišta i rekonstrukcija kino dvorane, kulturno-
umjetničkog amaterizma, otkup zbirke stalnog postava, 
obitelj Ožegović u belsko-radovanskom kraju, održavanja 
kulturnih manifestacija, izgradnja Muzeja planinarstva)

    4.591.750,26

4. Javne potrebe u sportu (donacije Zajednici sportskih 
udruga za rad sportskih društava, najam dvorana, 
održavanje terena, rekreacijski centar Lančić Knapić)

    1.400.500,00

5. Predškolski odgoj i obrazovanje (rad Dječjeg 
vrtića, sufinanciranje ostalih vrtića, škola plivanja, 
sufinanciranje prijevoza učenika, studentske stipendije, 
naknade učenicima i mentorima, sufinanciranje najma 
škola u Radovanu i Salinovcu)

   6.135.944,00

6. Socijalna skrb (podmirenje dijela troškova stano-
vanja, pomoć kod rođenja djeteta, donacije udrugama 
umirovljenika i udrugama osoba s teškoćama u razvoju 
i s invaliditetom, pomoć najstarijim građanima za blag-
dane, sufinanciranje nabave ogrjeva, maturalnih i đačkih 
putovanja, pomoć u kući starijim osobama, pomoć obi-
teljima po pojedinačnim zahtjevima)

     705.475,00

7. Javne potrebe ostalih udruga građana (financiranje 
Crvenog križa, udruga civilnog društva)       192.500,00

8. Upravljanje zgradama i prostorima u vlasništvu 
grada (uređenje i izgradnja društvenih domova i prostora)    6.047.098,20

9. Stanovanje (održavanje stambenog prostora u 
vlasništvu grada)         83.000,00

Muzej planinarstva
Energetska obnova društvenog doma Lančić-Knapić
Energetska obnova i adaptacija zgrade javne i društvene namjene u Salinovcu

pREdstAVNIČKA I IZVRŠNA tIJELA

PREDSTAVNIČKA I IZVRŠNA TIJELA 804.000,00

1. Rad predstavničkih i izvršnih tijela (naknade za dužnosni-
ke, reprezentacija, rashodi protokola, proračunska pričuva)

       
662.000,00

2. Savjet mladih grada Ivanca      24.000,00

3. Rad političkih stranaka (donacije političkim strankama 
temeljem zastupljenosti članova u Gradskom vijeću)

    118.000,00

upRAVNI OdJEL ZA pOsLOVE GRAdONAČELNIKA

UPRAVNI ODJEL ZA POSLOVE GRADONAČELNIKA 1.158.465,00

1. Financiranje osnovnih aktivnosti (rashodi za 
zaposlene i materijalni rashodi)

     454.465,00

2.Odnosi s javnošću, informiranje i promidžba 
(papirnati, elektronski mediji, web stranice grada, 
Ivanečke novine, promidžbeni materijali)

514.000,00

3. Aktivnosti vjerskih zajednica(kapitalne donacije 
župama za zaštitu i čuvanje objekata i inventara u 
sakralnim objektima, dovršetak kapelice na Ivanščici)

      190.000,00

pRORAČuN u mALOm GRAdA IVANcA ZA 2019. GOdINu

živim folklornim 
ritmovima, kojima 
su sve okupljene 
naprosto mamili 
da se nožicom 
– poskočicom 
pridruže plesu, KUD 
Salinovec svojim je 
tradicionalnim bo-
žićnim koncertom 
mještanima svoga 
kraja ponovno ra-
zveselio blagda-
ne te njime ujedno 
kraju priveo bogatu 
radnu 2018. godinu. 

Publici i gostujućim 
ansamblima dobro-
došlicu su na počet-
ku priredbe poželjeli 
predsjednica KUD-
a Jasmina Varga i 
predsjednik Vijeća 
MO-a Salinovec 
Stjepan Četrtek, a na 
svemu lijepome što 
su publici priuštili u 
2018. domaćinima je 
zahvalila i poželjela 
im još više uspjeha 
u ovoj godini izasla-
nica gradonačelni-

VRtIĆ Božićna priča mališana Dječjeg vrtića Ivančice

mališani zapalili svjetlo 
Božića u našim srcima

I vilenjaci su bili dio božićne priče naših mališana
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Ples anđela Ponesimo dar siromašnoj djeci pod bor!

mLAdI Savjet mladih Grada Ivanca 
na Nacionalnoj konferenciji u Puli

mapirali  izazove, našli 
i rješenja za probleme

 ˝ Članovi Savjeta mladih uključili su se u 
rad Nacionalne konferencije te dali doprinos 
identificiranju problema koji opterećuju rad savjeta
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u BOŽIĆNOm OZRAČJu Tradicionalni Božićni koncert KUD-a Salinovec

pučki Božić Kud-a 
salinovec i gostiju

 ˝ Uz domaćine, u programu su sudjelovali i 
članovi KUD-a Ljuba Voda iz Ljubešćice, crkveni 
zbor župe Ivanec i Faringaši iz Prigorca

ka Marina Držaić, 
gradska pročelnica.

Uz članove KUD-
a Salinovec koji 
su pokazali djelić 
svoga programa 
vezanog uz izvorni 
folklor, u programu 
su nastupili i članovi 
KUD-a Ljuba Voda iz 
Ljubešćice, crkveni 

zbor župe sv. Marije 
Magdalene iz Ivan-
ca te Faringaši iz 
Prigorca.

Potkraj priredbe 
dodijeljene su za-
hvalnice svima za-
služnima za uspje-
he i priznanja KUD-a 
Salinovec, a nakon 
toga druženje je na-
stavljeno uz u bo-
žićnoj atmosferi, uz 
domjenak i glazbu.
(ljr)
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Božićno veselje KUD-a Salinovec 

Prigodnim repertoarom program 
su uljepšali Faringaši

Zbor župe 
sv. Marije 
Magdalene 
Ivanec
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U nazočnosti brojnih 
posjetitelja, pjesnikinja i 
književnica prof. Ivanka 
Kunić u Muzeju planinar-
stva održala je književnu 
večer naslovljenu „Oživ-
ljena sjećanja – rodnom 
gradu“ te na njoj predsta-
vila retrospektivu svoga 
bogatog stvaralaštva. 
Potvrđuje to i podatak da 
njen opus broji 17 knjiga i 
zbirki (pjesama za djecu i 
odrasle, proze, zbirki šala 
i dosjetki, igrokaza i recita-
la, iskrica iz školskih klupa 
i sl.). Većinu njih posvetila 
je Ivancu pa stoga i ne čudi 
da joj je velik broj Ivančana 
došao zahvaliti na djelu 
kojim je ovjekovječila svoj 
rodni kraj.

 Autorica je svoj opus 
počela graditi još u gimna-
zijskim danima, a najljep-

še slike svoga djetinjstva, 
mladosti i zrelih dana 
pretočila je u riječi posve-

ćene Ivancu. Poetski opisi 
nekadašnjeg Ivanca, nje-
govih ljudi, običaja te su-

rove svakodnevice, glavne 
su teme njenih tekstova. 
O njenu stvaralaštvu na 
svečanosti je govorila 
prof. Olja Gregur te nagla-
sila da je svojim izrazom, 
koji odiše metaforama i 
simbolikom, obogatila kaj-
kavštinu.

Dr. sc. Eduard Kušen 
istaknuo je da je u njenim 
djelima sačuvan niz po-
dataka i informacija što 
će uvelike pomoći nekoj 
budućoj znanstvenoj ek-
spertizi u nastojanju da 
nastavi ići tragom ivaneč-
ke baštine. Na dugogo-
dišnji angažman I. Kunić 
u Varaždinskom društvu 
književnika podsjetio je 
njegov predsjednik Tugo-

mir Orak. Obraćajući se 
publici, autorica je zahva-
lila svima koji prate njezin 
rad, inspiriraju je i potiču 
na novo stvaralaštvo.

 Na svečanosti su auto-
ričine dječje stihove govo-
rili mališani Dječjeg vrtića 
Ivančice. Izabrane stihove 
o Ivancu su, uz autoricu, 
interpretirale Hana Kunić i 
Vesna Matišić, dok su ve-
čer glazbom uljepšali Lara 
Kunić, Rajko Kunić te Patrik 
Brežnjak. Književnu večer 
organizirali su Grad Iva-
nec i Muzej planinarstva, 
a riječi zahvale autorici 
uputila je v.d. ravnateljice 
Marina Držaić.(aj,ljr)

Gotovo tisuću mališana 
i djece u pratnji je roditelja, 
baka i djedova tijekom tri 
dana uživalo u crtićima u 
ivanečkome Kinu kojima 
ih je, povodom Nikolinja, 
počastio Grad Ivanec. Na 
sam blagdan djecu je u pa-
uzi između dviju predstava 
obišao sv. Nikola, obrado-
vao ih košaricama punim 
bombonima te se družio s 
njima.

Maleni su se dobro 
zabavili, potkraj prve 
predstave već su i postali 
nestrpljivi ne bi li što prije 
ugledali najdražeg sveca, 
a mnogi od njih kući su 
potom ponijeli i zajedničku 

fotografiju sa sv. Nikolom, 
koju će im njihovi roditelji 
sigurno sačuvati za dugo 
sjećanje na taj, poseban 

trenutak njihova djetinj-
stva. Održano je osam 
besplatnih kino projekcija.
(ljr)

 Na arheološkom loka-
litetu Stari grad Ivanec u 
tijeku su radovi na sana-
ciji i konzervaciji temelja 
srednjovjekovne crkve sv. 
Ivana Krstitelja. Riječ je o 
temeljima koji su otkri-
veni prilikom arheoloških 
istraživanja u dvorištu 
nekadašnjeg kaštela i koji, 
s obzirom na položaj i 
povijesno značenje, pred-
stavljaju reprezentativan 
povijesni nalaz. 

Temelji crkve u potpu-
nosti su istraženi još 2008. 
godine, a zbog dugogodiš-
nje izloženosti vremen-

skim prilikama i okolnoj 
vegetaciji, otkriveni zido-
vi počeli su se urušavati. 
Kako bi se njihovo propa-
danje spriječilo, Grad Iva-
nec je projekt njihove sana-
cije i konzervacije aplicirao 
na javni poziv Ministarstva 
kulture koje je za nj odo-
brilo novčanu potporu od 
100.000 kuna. Ukupna vri-
jednost radova je 241.950 
kuna, a Grad ih sufinancira 
sa 141.950 kuna.

Provedba konzervacij-
skih radova povjerena je 
tvrtki Graditelj iz Gornje 
Poljane, koja posjeduje 

licencu Ministarstva kul-
ture za rad na kulturnim 
dobrima, a koja će temelje 
crkve zaštititi od propa-
danja. Inače, istraživanja 
pokazuju da je nekadaš-
nja srednjovjekovna crkva 
bila jednobrodna građevi-
na ojačana kontraforama 
smještenim na istočnim 
uglovima četvrtastog sve-
tišta i s kasnije dograđe-
nom sakristijom.

Ovi radovi ujedno pred-
stavljaju prva fazu uređe-
nja budućeg arheološkog 
parka Stari grad Ivanec.
(ip,ljr)

Masovnim odazivom Božić-
nom koncertu održanom u pe-
tak, 28. prosinca, građani Ivanca 
i šire okolice ponovno su poka-
zali koliko vole i cijene stvara-
laštvo svojih kulturnih udruga i 
ansambala. Toga dana gotovo su 
napunili srednjoškolsku sport-
sku dvoranu te punih 90 minuta 
uživali u izvedbama domaćih i 
gostujućih udruga i ansambala. 

Kvaliteta i raznolikost pro-
grama sastavljena od biranih 
pučkih, ali i klasičnih te moder-
nih božićnih skladbi, oduševili 
su publiku te ponovno pokazali 
da Ivanec ima visok kulturni po-
tencijal kojim se dostojno može 
predstaviti na bilo kojoj nacio-
nalnoj pozornici.

Pod vodstvom glazbene pe-
dagoginje Nade Peček, sjajno 
su nastupile članice Vokalnog 
ansambla Sakcinski, Zbor djelat-
nika OŠ Ivanec te Dječji zbor OŠ 
Ivanec, uz solističke nastupe Pe-
tra Poljaka (klavir), Kristijana Ro-
gineka (gitara) i Slavena Filipeka 
(brač). ženski vokalni sastav 
Kaliope također se predstavio s 
više prekrasnih skladbi, uz prat-
nju Nevena Riseka (klavir) i Ivana 
Jurena (klavir).

Velikim pljeskom publika je 
nagradila i nastup dviju skupi-
na Plesnog kluba Ivančice, kao i 
izvedbe na violini učenica Glaz-
bene škole Varaždin Rute Bobić 

(uz klavirsku pratnju Monike Zla-
tarek) te Paule Jovan i Dore Kukec. 
Jednako tako bilo je i s gostujućim 
Brass sastavom iz Lepoglave koji 
je pod vodstvom željka Hutena 
izveo par poznatih skladbi.

Tamburaški orkestar KUD-a 
Itas sa solistom Stjepanom San-
kovićem i pod vodstvom glaz-
benog pedagoga Petra Heheta 
ponovno se pokazao kao omi-
ljena ivanečka glazbena sličica, 
a naročito na kraju, kad su, uz 
njegovu pratnju, svi izvođači za-
jedno izveli Tihu noć te koncert 
završili tradicionalnim Radetzky 
maršem. Program je vodila Ve-
sna Matišić.

Nakon koncerta za sve izvo-
đače prijam je priredio gradona-
čelnik Milorad Batinić. Zahvalio je 
svim izvođačima i njihovim vodi-
teljima na prekrasnom programu  
te – a to je ujedno i najviše razve-
selilo okupljene kulturnjake – na-
javio povećanje sredstava za rad 
kulturnih udruga. S obzirom na to 
da je gradski proračun porastao 
u znatnom iznosu, istaknuo je da 
će se time omogućiti i izdvajanje 
većih sredstava za udruge, što bi 
se pozitivno trebalo odraziti na 
njihov rad i olakšati im financira-
nje troškova.

Sve troškove vezane uz or-
ganizaciju i održavanje Božićnog 
koncerta podmirio je Grad Iva-
nec.(ljr)

BOŽIĆNI KONcERt U suradnji Grada Ivanca i gradskih kulturno – umjetničkih udruga
Nastupio je i Dječji zbor Osnovne škole Ivanec Tamburaški orkestar KUD-a Itas 

Raskošno stvaralaštvo ivanečkih 
udruga dostojno i velikih pozornica
 ˝ Nakon koncerta je tradicionalno druženje za sve 

izvođače priredio gradonačelnik M. Batinić te u prigodnoj 
riječi najavio povećanje sredstava za rad kulturnih udruga

I ovoga puta briljantan – Vokalni ansambl Sakcinski
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Božićna čarolija ŽVS-a Kaliope

Zbor djelatnika Osnovne škole Ivanec Bajkovita plesna izvedba seniorki PK Ivančica

Valcer pahuljica najmlađih plesačica 

KNJIŽEVNOst Retrospektiva stvaralaštva Ivanke Kunić u Muzeju planinarstva

sjećanja pjesnikinje grada 
„poleg jedne velke gore“
 ˝ Svoje bogato stvaralaštvo autorica je predstavila na književnoj večeri nazvanoj „Oživljena sjećanja – rodnom gradu“

Brojni posjetitelji došli su zahvaliti prof. I. Kunić na djelu kojim je 
ovjekovječila ivanečki kraj

Autoričine stihove 
govorili su i najmlađi, 
polaznici Dječjeg 
vrtića Ivančice

ARHEOLOGIJA Radovi na arheološkom lokalitetu 
Stari grad Ivanec vrijedni 242.000 kuna 

saniraju se temelji 
srednjovjekovne crkve 
sv. Ivana Krstitelja

 ˝ Ovi radovi ujedno predstavljaju prva fazu uređenja 
budućeg arheološkog parka Stari grad Ivanec

Radovi na sanaciji temelja nekadašnje srednjovjekovne crkve sv. I. Krstitelja
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NIKOLINJE  Veselo uz besplatne projekcije crtanih 
filmova u Kinu Ivanec

Na veselom druženju 
sa sv. Nikolom

U tri dana, u besplatnim je predstavama uživalo blizu 1.000 djece

FO
TO

: B
. T

Ež
A

K

Ispred Kina mališane i učenike dočekao je sv. 
Nikola
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Stjepan Sever 
(83), Ivanec 

-Rado dolazim 
na druženja koja 
priređuje Grad, 
lijepo mi se vidi 
kad me pozovu. 
Sednem, pojedem 
si, popričam malo 
s ljudima, čak i 
najdem nekoga 
s kim sam nekad 
delal v nekadaš-
njem Radniku 
(Drvodjelcu) i u 
Ivanečkim uglje-
nokopima. Radil 
sam i u oknu i na 
održavanju. Imam 
38 godina, 1 mje-
sec i 17 dana rad-
nog staža. Sve to 
za 2.300 kn pen-
zije. 

Vinko Mudri 
(86), Prigorec

-živim sam pa 
mi je lijepo doj-
ti sim i najti se s 
dečkima. Nadelal 
sam se v životu, 
najprije u Kalniku, 
a onda u PZ-u. 
Delal sam bačve 
i to je bil težak 
posel. U mirovi-
nu sam otišel iz 
Itasa, gdje sam 
proveo 26 godina, 
bil sam dispečer. 
živim od miro-
vine od 2.200 kn 
i nekak uspije-
vam spojiti kraj 
s krajem. Baš mi 
je drago da sam 
došel i srel se s 
kolegama.

Veronika Bencek 
(82), Bedenec:

-Fala Gradu, 
ovo mi je jedini 
izlazak u godini, 
ni k meši više ne 
idem, nemrem. 
Sin me dopeljal 
skup s kolegicom 
susjedom. Red je 
da si malo sed-
nemo i pospomi-
namo se. Jer kad 
se samo zmislim 
kak mi je život bil 
težak! Ništa dru-
go nek kosa, mo-
tika i sekira! Imam 
1.840 kn obitelj-
ske mirovine i da 
nema sina, ne 
znam kak bi bilo.

Josip Dolenec 
(77), Jerovec

-Prvi put sam 
na ovom božić-
nom druženju, 
baš je lijepo. Srel 
sam se s drugim 
dečkima s kojima 
sam delal u Rad-
niku i na Rudni-
ku, pa smo malo 
popričali. Ja sam 
vam promije-
nil deset radnih 
mjesta, delal sam 
i na Pahinskom, 
jedno vrijeme i 
u Njemačkoj, a u 
Itasu sam provel 
17 godina. A kaj 
da velim, teško 
je s penzijom od 
2.200 kn.

Stjepan Pintarić 
(76), Horvatsko 

-Prvi put sam 
od Grada dobil 
poziv na druže-
nje i čudo je ko-
liko nas se ovdje 
skupilo, čini mi se 
jako lijepo. Vidim 
neke ljude koje 
poznam još od 
Svilane, u kojoj 
sam proveo svih 
35 godina svoga 
radnog vijeka. U 
njoj sam sve pro-
šel, od tkalca do 
smjenovođe. Naj-
više mi je smetala 
buka, ali kaj mo-
remo. Nijedan po-
sel, pa ni taj, nije 
neko uživanje.

Ivan Peček (76), 
Ivanečko Naselje

-Otkako mi 
je prije 5 godina 
umrla supruga, 
živim s kćerkom 
koja se brine o 
meni i koja me do-
vezla na ovo dru-
ženje. Veli mi nek 
se malo zabavim 
i zaboravim na 
zdravstvene i 
druge muke. Dra-
go mi je da vidim 
ovdje puno ljudi 
s kojima sam u 
Itasu radil punih 
38 godina. Radio 
sam kao glavni 
konstruktor alata 
i naprava. A pen-
zija mi je samo 
2.200 kn.

Nada Rudnički 
(78), Bedenec

-Susjeda me 
nagovorila da 
dojdemo skupa 
na ovo božićno 
druženje i eto me 
ovdje prvi put. Pa-
ket sam dobila, a 
sada idemo unu-
tra na toplo, da 
vidimo kaj su nam 
dalje pripremili. 
Moramo se malo 
opustiti jer nama 
starima život nije 
lak. Korisnica sam 
obiteljske mirovi-
ne, imam dva sina 
i prisiljeni smo 
pomagati jedni 
drugima da neka-
ko preživimo.(ljr)

iz društvenog života naši najstariji16

Velik broj najstarijih 
građana s cijelog admini-
strativnog područja grada 
Ivanca u utorak se, 11. pro-
sinca, odazvao pozivu koji 
im je uputio Grad Ivanec te 
se u dosad rekordno veli-
kom broju okupio na tradici-
onalnom božićnom druže-
nju u velikoj dvorani KTC-a. 
Na druženje je bilo pozvano 
920 građana starijih od 76 
godina (rođenih zaključ-
no s 31. prosinca 1942.), a 
unatoč poodmakloj dobi i 

zdravstvenim problemima, 
raspoloženje je bilo sjajno. 

Jer kako su nam i sami 
rekli, mnogima od njih ovo 
je druženje ujedno bio i je-
dini izlazak u godini, a time 
i prilika da vide prijatelje i 
znance koje dugo nisu sre-
li, da s njima porazgovara-
ju o svakidašnjem životu i 
prisjete se starih vremena, 
a sve to uz zahvalu grad-
skoj upravi za koju redom 
ističu kako je lijepo da ih se 
i ove godine sjetila i priu-

štila im ovaj susret.
Sve pozvane pred KTC-

om su dočekali gradski 
vijećnici i članovi Savje-
ta mladih Grada Ivanca 
te im podijelili vrećice s 
prehrambenim artiklima i 
uputili im blagdanske če-
stitke. Druženje je potom 
nastavljeno u toploj dvo-
rani, gdje im se prigod-
no obratila predsjednica 
Gradskog vijeća Ivanca 
Ksenija Sedlar Đunđek te 
im zahvalila na radu i trudu 

koji su u svojim aktivnim 
radnim godinama uložili u 
razvitak našega grada. 

Tijekom  večeri skupu 
se pridružio i gradonačel-
nik Milorad Batinić te im 
se također obratio, izra-
zio zadovoljstvo što su se 
okupili u doista velikom 
broju te im uputio božićne 
i novogodišnje čestitke. 

Priređen je i zabavni 
program: Glumačka druži-
na Komedijaši iz Stažnjevca 
okupljene je nasmijala ko-

medijom Martin v Zagreb, 
Martin Zagreba, a druže-
nje je potom nastavljeno 
uz glazbu Faringaša te uz 
večeru, sokove i gemište. 

Ovoga puta građanima 
su darovani bogatiji pokloni 
negoli prethodnih godina, 
a bogatija je bila i večera. 
Omogućeno je to poveća-
njem sredstava u grad-
skom proračunu u kome 
je za ove svrhe osigurano 
150.000 kuna (lani i pro-
teklih godina 90.000).(ljr)

Trinaest volontera 
Grad skog društva Crvenog 
križa Ivanec na svečanoj je 
sjednici održanoj u srijedu, 
12. prosinca, primilo re-
dovna i jubilarna priznanja 
za svoj rad i to zlatne, sre-

brne i brončane znakove 
te zahvalnice. Zlatni znak 
uručen je Stjepanu Bahu-
nu, srebrni znak primili 
su Čedomir Bračko, Vlado 
Kušter i Vjekoslav žirovec, 
brončani Melita Brodar, 

Ksenija Čretni, Vesna Mati-
šić i Ivan Novak, a zahval-
nice Valerija Brlek, Zlatko 
Barbir, Branka Digula, An-
dreja Komes i Lucija Šam-
bar. Ova priznanja simbo-
ličan su znak zahvale na 

njihovoj pomoći, suradnji 
i realizaciji aktivnosti i za-
daća Crvenog križa. 

U povodu obilježavanja 
obljetnica HCK, zaslužni-
ma su uručene jubilarne 
zahvalnice  (Rahela Bla-

žević, Stjepan Cerjan, Ja-
senka Friščić, Mladen Hoj-
sak, Stjepan Kukec i Božo 
Šambar ) i plakete (DVD-i 
Ivanec, Bedenec, Gačice, 
Margečan, Radovan i Sali-
novec te DVD-i iz susjednih 
JLS-ova). Plakete s pisanim 
priznanjem dobili su Antun 
Herceg, Karmelka Car, Josi-
pa Krtanjek, Nikola Nišević, 
Josip Polančec i Franjo Vra-
belj te OŠ Klenovnik.

   Na sjednici su usvoje-
ni i Program rada i Finan-
cijski plan za 2019. U ime 
Grada Ivanca, skupštini je 
pozdravne riječi uputila 
i nagrađenima čestitala 
zamjenica gradonačelnika 
Lidija Kozina.

pjesmom i stihovima 
razveselili publiku

Udruga invalida 
ILO Ivanec obilježila 
je Međunarodni dan 
osoba s invaliditetom 
prigodnom svečanom 
sjednicom u druš-
tvenim prostorijama 
u Gajevoj ulici. Tom 
prilikom nazočnima 
se obratio njen pred-
sjednik Juraj Putarek 
te se osvrnuo na rad 
udruge tijekom 2018. 
Istaknuo je kako na 
području Varaždinske 
županije čak 10,8% 
od ukupnog broja sta-
novništva ima neku 
vrstu invaliditeta. Ta-
kođer je naglasio kako 
je invaliditet prisutan 
u svim dobnim sku-
pinama, uključujući i 
djecu. Putarek je za-
hvalio Gradu Ivancu 
na brojnim aktivno-
stima koje je poduzeo 

u cilju olakšavanja 
svakodnevnog života 
osoba s invaliditetom, 
a posebno na ukla-
njanju arhitektonskih 
barijera na prilazima 
javnim objektima i na 
prometnicama. 

U ime Grada, če-
stitke udruzi u po-
vodu Međunarod-
nog dana osoba s 
invaliditetom uputila 
je viša referentica za 
društvene djelatno-

sti i civilno društvo 
Ivančica Peharda te 
istaknula potrebu 
daljnjeg kontinuira-
nog angažmana cije-
le društvene zajedni-
ce kako bi se podigla 
svijest o potrebi inte-
griranja osoba s inva-
liditetom u sve sfere 
društvenog života. 

U nastavku sve-
čanosti uručila je 
priznanja najboljim 
sudionicima rekrea-
tivnih natjecanja (u 
elektroničkom pika-
du, na visećoj kugla-
ni, u stolnom tenisu, 
belotu i nabacivanju 
koluta), a nakon toga 
je druženje nastav-
ljeno u neformalnom 
tonu.(ip)

Eu pROJEKtI 
Na svečanosti u 
povodu početka 
programa 
Europske snage 
solidarnosti 

udruzi 
Nada prva 
nagrada 
za Open 
YourHeart

Agencija za mobilnost 
i programe EU i Ministar-
stvo za demografiju, 
obitelj, mlade i socijal-
nu politiku u utorak su, 
11. prosinca, organizirali 
svečanu konferenciju u 
povodu početka proved-
be programa Europske 
snage solidarnosti. 

Riječ je o novom pro-
gramu EU za razdoblje 
2018 .- 2020. koji mladi-
ma omogućuje volonti-
ranje i rad na projektima 
od koristi zajednicama 
i građanima diljem Eu-
rope. Mladi će kroz pro-
gram pružati podršku 
ranjivim osobama i 
skupinama građana te 
odgovarati na aktualne 
društvene izazove.

U sklopu svečanosti 
dodijeljene su nagrade 
Eurodeskovim multipli-
katorima za informira-
nje mladih i nagrade za 
najinkluzivniji projekt 
na području mladih za 
razdoblje od 2014.- 
2017.

Prva nagrada, koja joj 
je ujedno i veliko prizna-
nje, dodijeljena je Udruzi 
udomitelja Nada Ivanec 
za projekt Erasmus+ 
OpenYourHeart.

IN mEmORIAm 
Josip Habunek 
(1948. – 2018.)

Otišao je 
Josip 
Habunek…

Nakon teške bolesti 
koja ga je tijekom proteklih 
osam i pol godina prikova-
la uz krevet, svoj rodni Ra-
dovan i bielsku faru, koju 
je beskrajno volio i posve-
tio joj svoj cijeli književni 
opus, nedavno nas je zau-
vijek napustio učitelj Josip 
Habunek.

Rođen je 1948. u Varaž-
dinu, gdje je, nakon zavr-
šene osnovne škole u Ra-
dovanu, pohađao Srednju 
upravnu školu. Pedagoš-
ku akademiju završio je u 
Čakovcu, a cijeli svoj radni 
vijek (osim nekoliko godina 
provedenih u Njemačkoj 
početkom 80-tih), proveo 
je u OŠ Radovan. Unatoč 
tomu što mu je dječja pa-
raliza u ranim godinama 
trajno narušila zdravlje, 
Joža se nije prepustio sa-
movanju, već je svoje zna-
nje upregnuo u razvitak 
društvenog života svoga 
kraja. Osim što je idejni 
začetnik NK koji je i sam 
vodio nekoliko godina, 90-
tih je osnovao i Društvo 
Lompuš koje je potom niz 
godina bilo nositelj folklo-
ra šireg ivanečkog kraja. 

Joža je i autor više knji-
ga tematski vezanih uz 
pjesmu, glazbu i ples, uz 
starinsku prehranu ljudi 
te domaće platno i odije-
vanje naroda radovanskog 
kraja i bielske fare. Četvrtu 
knjigu, o povijesti podbi-
elskoga kraja, nije uspio 
dovršiti.

Svima koji su ga pozna-
vali, Joža ostaje u sjećanju 
kao zaljubljenik u svoj kraj, 
njegove običaje, povijest, 
ljude, u njihove sudbine. 
Bio je čovjek od pera i zna-
nja i nije trpio površnost; 
dobre stvari znao je po-
hvaliti, a za loše je imao 
britke poruke. Njegov rad 
i osebujnu intelektualnost 
možda najbolje dočara-
vaju riječi koje je, neuo-
bičajeno za takve prilike, 
čitateljima uputio na kraju 
svoje knjige Domaće plat-
no i odijevanje, a kojima 
kao da se, na neki način, 
oprostio od njih:

„Ništa na svijetu nije 
bez greške… Greške nisu 
namjerne, već su nastale 
zbog previda ili su se jed-
nostavno dogodile. Za-
gorci na kraju obično kažu: 
Nejte nikaj zameriti! ili 
skraćeno - NE ZAMERITE!“ 

A što bismo ti, Joža, 
uopće i mogli zameriti? 
Počivaj u miru.

ZA LJEpŠI BOŽIĆ NAJstARIJIm suGRAĐANImA U organizaciji Grada Ivanca, u velikoj 
dvorani KTC-a

Božićno druženje
i darivanje za 920 
najstarijih građana

 ˝ Bogatije poklon 
vrećice i bolji božićni 
meni omogućen je 
povećanjem sredstava 
u gradskom proračunu 
s dosadašnjih 90.000 
na 150.000 kuna

Na veselom božićnom druženju u KTC-u
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Brojnim vremešnim 
gostima vrećice 

s prehrambenim 
artiklima podijelili 

su gradski vijećnici i 
članovi Savjeta mladih

Život mi je bil kosa, motika i sekira!ZABILJEŽILI 
smO

Nagradu je primila 
Mladenka Ravenski, 
predsjednica Udruge 
Nada i spiritum 
movens hrvatskog 
i ivanečkog 
udomiteljstva
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ST cRVENI KRIŽ Dodjela priznanja volonterima Gradskog društva Crvenoga križa Ivanec

Hvala za plemenitost, 
humanitarni rad i 
angažman

 ˝ Priznanja volonterima simboličan su znak zahvale na njihovoj 
pomoći, suradnji i realizaciji aktivnosti i zadaća Crvenog križa

Čestitke i izraze zahvalnosti svim volonterima 
u ime Grada Ivanca uputila je zamjenica 
gradonačelnika L. Kozina

Jubilarne plakete dobila su i sva vatrogasna društva koja djeluju na području grada Ivanca

Dirljivo je bilo čuti s koliko su 
emocija u četvrtak, 13. prosinca, 
članovi Udruge osoba s intelek-
tualnim poteškoćama Ivanečko 
sunce govorili prigodne stihove i s 
koliko su veselja otpjevali pjesmu 
kojom su svim svojim gostima 
poželjeli dobrodošlicu na božićno 
druženje. Uložili su u to velik trud, 
a koliko im je značio buran pljesak 
publike, najbolje su govorili široki 
osmijesi na njihovim licima. 

Vrhunac radosti priuštio im je, 
naravno, dolazak Djeda Božićnja-
ka koji ih je razveselio vrećicama 
punim darova. Nekoliko svojih pje-
sama pročitala je i Anica Bukovec, 
članica udruge.

Sve nazočne pozdravila je 
predsjednica Sunca Ljerka Rogina, 
a potom su im se, u ime gradova 
Ivanca i Lepoglave, koji najve-
ćim dijelom financiraju rad udru-
ge, obratili pročelnica Upravnog 
odjela za poslove gradonačelnika 
Ivanca Ljiljana Risek i gradona-

čelnik Lepoglave Marijan Škvarić. 
Zahvalili su vodstvu i volonteri-
ma udruge te roditeljima i rodbini 
na samoprijegornom radu, uputili 
blagdanske čestitke te poručili da 
ivanečka sunca i nadalje mogu ra-
čunati na pomoć oba grada, koji će 
uvijek imati sluha za potrebe ove 
udruge koja vodi brigu o najslabi-
jima i najugroženijim članovima 
zajednice.

Druženje je potom nastavljeno 
uz glazbu i ples te grickalice i ko-
lače.

Članovi Sunca pjesmom su i mimikom razveselili sve nazočne

Stigao je i Djed Božićnjak!
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uOČI BOŽIĆA Na druženju u Ivanečkom suncu udRuGA ILO Uz Dan osoba s invaliditetom

svečanost udruge 
invalida ILO Ivanec

 ˝ Predsjednik udruge J. Putarek zahvalio je Gradu Ivancu 
na aktivnostima provedenim na uklanjanju arhitektonskih 
barijera i olakšavanju života osoba s invaliditetom
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Na probleme osoba s invaliditetom 
osvrnuo se predsjednik udruge J. Putarek

Članovi Udruge ILO na svečanosti
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Košarkaši Ivančice 
pobijedili su Viroviticu sa 
73:67 u utakmici 7. kola 2. 
HKL lige Sjever. Kod Ivanči-
ce je najefikasniji igrač bio 
Kruno Smontara s 30 ko-
ševa. Luka Putar postigao 
je 17, Emil Morović 13.

U sljedećem kolu je 
Ivančica na domaćem 
parketu poražena od Me-
đimurja sa 66:85. U doma-
ćoj momčadi najefikasniji 
igrač bio je Jurica Bigec s 
23 koša. Ivančica se nalazi 
na petom mjestu prven-
stvene tablice s 12 bodova.

Juniorska košarkaška 
momčad Ivančice pobi-
jedila je Čakovec s 91:61 u 
utakmici 6. kola RJKL odi-
granoj u dvorani Srednje 
škole Ivanec. Najefikasniji 
igrač bio je Smontara s 30 
koševa. Ivančani su prvi 
na tablici s 11 bodova i do 
kraja prvog dijela preosta-

le su joj još 4 utakmice, a 
prva od njih igra se 12. si-
ječnja u Čakovcu, s Međi-
murjem. 

Mladi košarkaši Ivanči-
ce u Čakovcu su pobijedili 
Međimurje Boyse sa 72:59 
u utakmici 6. kola Hrvatske 
lige mlađih kadeta Regije 

sjever Najefikasniji igrač 
bio je Adam Bajsić s 28 ko-
ševa. Svoju prvu službenu 
utakmicu odigrao je Miha-
el Posavec. Nakon 6 odi-
granih kola mladi ivanečki 
košarkaši imaju 3 pobjede i 
3 poraza i drže sredinu pr-
venstvene tablice.(nn)

Igračice žOK-a Ivanec 
poražene su od ekipe Kitro 
Varaždin II s 2:3 u setovi-
ma u utakmici 4. kola 2. 
HOL Sjever odigranoj u va-
raždinskoj Areni. Utakmica 

je bila rezultatski uzbud-
ljiva, trajala je 127 minuta, 
odigrano je 5 setova, a u 
odlučujućem, petom setu 
pobjedu je izborio doma-
ćin s 15:9.

U 5. kolu je Ivanec je na 
domaćem terenu poražen 
od Gorice iz Velike Gorice 
s 0:3. Unatoč nastojanju i 
borbenosti, domaća eki-
pa nije uspjela pružiti veći 

otpor neporaženoj ekipi 
lige koja u svojim redovi-
ma ima nekolicinu visokih 
i kvalitetnih  igračica.

Druga ženska odboj-
kaška ekipa Ivanca pobije-

dila je u M. Središću dotad 
vodeće Plave iz Peklenice 
s 3:0, a nakon toga, s istim 
rezultatom, i ekipe Totovca 
i Vinice. Ivanec je nakon je-
senskog dijela prvenstva u 

grupi A treći na prvenstve-
noj tablici s 21 bodom. Eki-
pa Ivanec 3 u posljednjem 
kolu jesenskog dijela pobi-
jedila je Nedelišće 3 s 3:0 i 
na tablici je četvrta.(nn)

Rukometaši Ivančice 
jesenski su dio prvenstva 
u 2. HRL Sjever završili 
plasmanom na četvrtom 
mjestu prvenstvene tabli-
ce s 18 bodova. 

U odnosu na vodeći 
Čakovec zaostaju za 7 bo-
dova, a od trećeplasiranog 
Varaždina 1930 II jedan 
bod, što je ispod planira-
nog. Planove Ivančici po-
remetio je poraz Ivančice 
u Ludbregu od 26:28. Bilo 
je to naprosto jedno loše 

izdanje RK Ivančice nad 
momčadi iz donjeg dijela 
tablice, kojoj  je cilj izboriti 
ostanak u 2. HRL Sjever.

U posljednjem kolu je-
senskog dijela Ivančica 
je na domaćem parketu 
ostvarila pobjedu nad Se-
svetama II s 31:30.Vedran 
Huđ bio je najbolji igrač i 
strijelac sa 14 postignutih 
golova. Solidni su bili i Ma-
tija Kušen sa 7 golova i vra-
tar Nikola Geci s 12 obrana.

Nastavak prvenstva 

Natjecatelji Taekwando 
kluba Hwarang ogledali su 
snage na regionalnom pr-
venstvu, 4. božićnom kupu 
Groma u Zagrebu. 

Pod vodstvom trenera 
Dragutina Maltarića, zlat-
ne medalje u svojim dis-

ciplinama osvojili su Filip 
Strelec, Valerija Justament 
i Mateo Justament, dok je 
Sebastijan Strelec izborio 
srebro.

U zasebnoj katego-
riji nastupila su i djeca s 
posebnim potrebama iz 

udruge život i radost iz 
Cestice te i oni osvojili me-
dalje. 

Zlatnom se medaljom 
na prvenstvu okitio Adri-
jan Humek, srebrom Luka 
Jamnik, a broncom Roko 
Zagorec.

Grad Ivanec će ove 
godine biti domaćin dvi-
ju utrka državnog ranga. 
Proizlazi to iz Preliminar-
nog kalendara natjecanja 
za 2019. koji je objavio Hr-
vatski atletski savez. Prva 
utrka bit će pojedinačno i 
ekipno Prvenstvo Hrvatske 
u planinskom trčanju na 
duge staze 19. svibnja, a or-
ganizator joj je AK Varaždin. 

Druga utrka, a riječ je o 
Brdskoj utrci Ivančica 2019., 

održat će se 22. lipnja, a 
ove će godine prvi put imati 
status ekipnog i pojedinač-
nog Prvenstva Hrvatske 
u seniorskoj i juniorskoj 
konkurenciji, što je dosad 
najveći uspjeh ove manife-
stacije. Organizator joj je TK 
Ivančica Ivanec.

Atletičari TK Ivančice u 
protekloj su sezoni ostva-
rili niz uspjeha u utrkama 
Hrvatskog cestovnog kupa. 
Među njima treba istaknuti 

Vjekoslava Voriha (sedmi 
apsolutno u muškoj poje-
dinačnoj konkurenciji i 2. 
u kategoriji M45), dok je 
Božidar željezić bio prvi u 
kategoriji M65. U sklopu 
kupa održano je 15 utrka, a 
članovi TK Ivančice nastu-
pili su na njih 11, na mara-
tonima i polumaratonima u 
Splitu, Zagrebu, Turopolju, 
Osijeku, Rijeci, Jastrebar-
skom, na Plitvicama, Va-
raždinu i drugdje.

U organizaciji Planinarskog 
kluba Ivanec, a u povodu Među-
narodnog dana planina, u nedje-
lju, 9. prosinca, 170 planinara iz 
brojnih društava Hrvatske i Slo-
venije, među kojima i 20-ak čla-
nova mladeži PK, obišlo je trase 
Ivanečke planinarske obilaznice. 
Trasu je propješačila i Jadranka 
Čoklica, dopredsjednica HPS-a 
te time uveličala ovaj pohod.

Na početku je sve okupljene 
pozdravio predsjednik PK Iva-
nec Tomislav Friščić i obrazlo-
žio trase IPO-a po kojima se išlo 
pod stručnim planinarskim vod-

stvom. Najviše interesa bilo je 
za rutu Ivanec – Jamine - žgano 
vino - Prigorec – Izletište Jarki, 
dok je 30-ak izletnika obišlo ci-
jelu trasu IPO-a. U izletištu Jarki 
za sve sudionike bila je organizi-
rana okrepa, a potom i druženje 
koje je, uz domaće Faringaše, 
potrajalo do večernjih sati.

Inače, cijela trasa IPO-a duga 
je 18,5 km i obuhvaća 8 lokacija 
u podnožju Ivančice. Obilaznica, 
osim što simbolizira planinarstvo 
našega kraja, svakom sudioniku 
svjedoči ljepotu planine i ovog 
dijela Hrvatskoga zagorja.(nn)

Sv. Barbara, zaštitnica ruda-
ra, kojoj su se nekad ivanečke 
rudarske obitelji utjecale mo-
leći je za siguran povratak svo-
jih hranitelja iz opasnih dubina 
ugljenokopa, oduvijek je u svije-
sti Ivančana bila nebeska zaštit-
nica rudarskih sudbina. Da je ko-

lektivna memorija na ivanečku 
rudarsku povijest još uvijek živa, 
pokazalo se u nedjelju, 2. prosin-
ca, kada se mnoštvo puka oku-
pilo u župnoj crkvi u Ivancu, gdje 
se narod, uz misno slavlje koje je 
predvodio župnik vlč. Zoran Glo-
žinić, ponovno prisjetio svojih 

djedova i očeva čiji su ih žuljevi 
othranili i koji su svojim radom 
u nekadašnjim ugljenokopima 
udarili temelje na kojima počiva 
suvremena ivanečka industrija.

   To je ujedno i smisao manife-
stacije Ivanečki rudarski dani čiju je 
završnu prosinačku manifestaciju 

organizirala Turistička zajednica 
grada Ivanca. A počela je okuplja-
njem ispred crkve, gdje su sve koji 
su se uputili na misno slavlje do-
čekali članovi Ivanečke rudarske 
čete, Udruge Vitezovi ivanovci, 
Varaždinske građanske garde, 
Zrinske garde Čakovec, Husarske 

pukovnije iz Varaždina te Društva 
prijatelja i narodnih običaja Ma-
ska i Udruge građana Prigorec. 

Nakon mise za sve je okuplje-
ne priređeno druženje uz sta-
rinske specijalitete našega kraja 
koje su pripremile članice Maske 
i Udruge građana Prigorec te 
osoblje hotela Orion. Završetak 
manifestacije je uslijedio u ugo-
stiteljskom objektu Gost&Ona, 
uz degustaciju rudarskog na-
pitka poslužena u nekadašnjim 
metalnim lončićima.  

Manifestacija je održana pod 
pokroviteljstvom Grada Ivanca, a 
voditelj Turističke zajednice Boris 
Jagetić Daraboš uputio je zahva-
le svim sudionicima programa 
i suradnicima koji su pridonijeli 
njenoj realizaciji. Inače, glavni 
dio Rudarskih dana održava se u 
lipnju, uz Dane grada, dok je oku-
pljanjem za Barbarino simbolično 
označen njihov završetak.(ljr)

Da učenici ivanečke OŠ I. K. Sakcinskog pre-
poznaju značenje zvučnog signala koji alarmira 
na evakuaciju, pokazalo se za nedavne vježbe 
evakuacije i spašavanja koju je škola provela 
u suradnji s Vatrogasnom zajednicom grada 
Ivanca i DVD-om Ivanec. Vježba se odvijala uz 
pretpostavku izbijanja požara u školskim pro-
storima. 

Kako je u takvim situacijama važno postupati 
organizirano, prema unaprijed utvrđenim pravili-
ma i protokolima te pritom sačuvati „hladnu gla-
vu“, učenici su pod vodstvom učitelja mirno na-
pustili učionice i udaljili se od škole, a provjereno 
je također jesu li sva djeca evakuirana iz školskih 
prostora. Oglasila se i požarna sirena, a ivanečki 
vatrogasci na teren su izašli s nekoliko vatrogasnih 
vozila i opremom. 

Opasnost nikad ne spava pa je stoga vrlo važno 
učenike upoznati s pravilima ponašanja u može-

bitnim kriznim i opasnim situacijama, a sve u cilju 
njihove sigurnosti. Ovakve vježbe dobra su prilika 
za to.(ljr)

IVANEČKA BAŠtINA Održana završna manifestacija Ivanečkih rudarskih dana 2018.

Još je živo kolektivno 
sjećanje na ivanečku 
rudarsku povijest

 ˝ Narod se na misnom slavlju ponovno prisjetio svojih djedova 
i očeva rudara čiji su žuljevi othranili cijele ivanečke obitelji

Ivančani cijene svoju rudarsku povijest jer nekad gotovo 
da i nije bilo obitelji koja u „šofti“ nije imala nekog svog

Misno slavlje 
predvodio 

je župnik 
vlč. Zoran 

Gložinić

Nekadašnji skroman i siromašan jelovnik 
rudara kao inspiracija modernoj kuhinji

pLANINARsKI KLuB IVANEc U povodu 
Međunarodnog dana planina

170 planinara obišlo Ivanečku 
planinarsku obilaznicu

 ˝ Cijelu trasu IPO-a, dugu 18,5 kilometara, prošlo 
je tridesetak planinara u najboljoj fizičkoj kondiciji

Većina planinara odlučila se za pješačenje kraćom rutom 
obilaznice, od Ivanca preko Jamina i Žganog vina do 
Prigorca i Izletišta Jarki
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pREVENcIJA U suradnji OŠ Ivanec, Vatrogasne zajednice i DVD-a Ivanec

Vježba evakuacije i 
spašavanja u OŠ Ivanec  ̋Vježba je prilika da se učenici upoznaju 

s pravilima ponašanja u potencijalnim 
kriznim i opasnim situacijama

Ivanečki vatrogasci simulirali su gašenje 
požara u školi

Trening za usvajanje znanja o načinu ponašanja u potencijalnim opasnim situacijama

KOŠARKAŠKI KLuB IVANČIcA 

pobijedili Viroviticu, 
pobijeđeni od međimurja
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Košarkaši Ivančice u jednom od okršaja na 
domaćem terenu

tRKAČKI KLuB IVANČIcA

Niz trkačkih 
uspjeha Atletičari TK Ivan-

čice u protekloj su 
sezoni ostvarili 
cijeli niz uspjeha
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Prizor koji veseli – 
sve selekcije Ženskog 
odbojkaškog kluba 
Ivanec

ŽENsKI OdBOJKAŠKI 
KLuB IVANEc poraz od Kitra II i Velike Gorice

RuKOmEtNI KLuB IVANČIcA 

Ivančica 4. u jesenskom 
dijelu prvenstva

Na zimsku pauzu 
rukometaši su otišli s 
pobjedom nad ekipom 
Sesveta
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slijedi 2. veljače, kada je 
Ivančica domaćin momča-
di Petrinje.(nn)

tAEKWANdO KLuB HWARANG

Na Božićnom 
kupu Groma 
u Zagrebu FO

TO
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 ˝ Zlatne medalje: Filip Strelec, 
Valerija i Mateo Justament, dok je 
Sebastijan Strelec izborio srebro
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AtRAKcIJA Motorizirani 
djedovi u božićnom pohodu
stotine poklona 
na špicu stiglo u 
Vintage Bubi

Motorizirana povorka od 70-ak raspolo-
ženih bjelobradih motodjedova i ljupkih baka 
mrazica u nedjelju je, 23. prosinca, na svojim 
moćnim oktanskim ljubimcima dojahala na 
ivanečku špicu te, desetu godinu za redom, 
donijela radost okupljenim klincima i njiho-
vim roditeljima.

Tradicionalnom predbožićnom moto kr-
starenju našim krajem, članovima ivanečkog 
Motokluba Jal pridružili su se i njihovi prija-
telji iz Varaždina i okolice, došla im je i ekipa 
iz Siska, a svi zajedno klincima su podijelili 
mnoštvo slatkih paketića koje su za tu priliku 
dovezli u otvorenoj Vintage Bubi. Atraktiv-
na crveno-bijela bradata povorka te moćna 
moto ergela ponovno se pokazala kao prvo-
razredna atrakcija pa i ne čudi što je i ovoga 
puta susret protekao u znaku razgledavanja i 
divljenja voznom parku, a sve to uz topli čaj za 
male i kuhano vino za velike.

Slijedom tradicije, nesvakidašnjim dje-
dovima u pripremi darova kojima su darivali 
djecu pomogao je Grad Ivanec.(ljr)

Brojni građani na Badnju su se večer uputili u Prigorec kako bi pohodili žive ja-
slice te, uoči odlaska na misu u kapelu Sv. Duha i proslave rođenja malenoga Isusa, u 
sebi još više pobudili blagdansku toplinu, radost i zajedništvo. Prizor štalice s ovčicama i 
konjićem u kojoj, okruženi zborom anđela i pastira, Josip i Marija bdiju nad Svetim djeteš-
cem, a kojemu na poklonstvo stižu tri kralja darivajući ga smirnom, zlatom i tamjanom 
te je večeri u svima nazočnima obnovio biblijsku sliku koja uvijek iznova u ljudima budi 
vjeru, nadu i radost. žive jaslice uprizorila je Udruga građana Prigorec koja je uložila 
velik trud kako bi dočarala što autentičniji doživljaj biblijske štalice. Uz brojne an-
đele i pastire, u uprizorenju je sudjelovao i mjesni pjevački zbor.(ljr)

Odbrojavanjem zadnjih desetak sekundi Staroga 
ljeta i raskošnim vatrometom koji je tisućama boja 
„rascvjetao“ nebo nad Ivancem, veliko mnoštvo gra-
đana okupljenih na dočeku Nove godine na gradskoj 
špici, na krilima su bečkog valcera uplesali u 2019. 
godinu. Prve trenutke Novoga ljeta obilježile su če-
stitke i želje da nam bude bolje, ljepše, uspješnije i 
zdravije, čime se i naš grad pridružio planetarnom 
slavlju i univerzalnim težnjama da nam Novo ljeto 
postane i novi početak te donese ispunjenje želja.

Sa središnje bine, na kojoj se Damir Mavrek i 
društvo iz Petog elementa nisu štedjeli zabavlja-
jući mnoštvo starim i novim hitovima, prve čestitke 
građanima uputio je gradonačelnik Milorad Batinić 
te svima poželio zdravlje, uspjeh i sreću. Stotine 
građana potom su se prepustile druženju, glazbi i 
plesu, a za bolje raspoloženje pri ruci su im bili i čla-
novi Udruge vinogradara i vinara Peharček koji su 
okupljenima točili vruće vino i čaj.

Doček na gradskom trgu i ove je godine organi-
zirao Grad Ivanec, a veselje, druženje i ples potra-
jali su dokle se dalo izdržati. Ivanec, sretna Nova 
2019.!(ljr)

NA BAdNJAK U organizaciji 
Udruge građana Prigorec „u štalici prostoj leži djetešce…“
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Motomrazove je na gradskoj špici 
dočekalo veliko mnoštvo djece i roditelja

Od prvoga dana održavanja 
manifestacija motodjedovi posebnu 
empatiju gaje za djecu s invaliditetom

NOVO LJEtO Doček Nove godi-
ne na ivanečkoj gradskoj špici

uz bečki 
valcer i 
vatromet 
Ivanec 
uplovio u 
Novu 2019. 
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